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ANSLAG/BEVIS  Kommunstyrelsen 2023-02-08 §§ 43-73 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla 

Datum när anslaget sätts upp   Datum när anslaget tas ner   

2023-02-14 (§§ 48,62 8 feb) 

Förvaringsplats protokoll 
Kommunhuset Finspång 

  2023-03-08 (§§ 48,62 2 mars) 

 

 

 
 

Plats och tid: 
 

Konferensrum Glan, plan 4, den 8 februari 2023, kl. 13:00-16:00 

Beslutande: Mats Annerfeldt (S) 
Hugo Andersson (C) 
Inge Jacobsson (M) 
Frida Granath (S) närvarande vid beslutsfattande §§ 44-73 
Henrik Persson (S) ersätter Frida Granath (S) § 43 
Jan-Erik Heintze (S) 
Anne Kron (S) 
Mikael Wallin (L) 
Torgny Maurer (SD) 
Lars Svensson (SD) 
Per-Olov Strandberg (M) 
Lise-Lott Öhr (V) 
 

Ersättare: Henrik Persson (S) 
Camilla Broms (S) 
Britt-Marie Jahrl (S) 
Kristin Yderfors (C) 
Elisabet Rehn (L) 
Marcus Eriksson (L) 

Pia Bågenholm (SD) 
Arne Gunnarsson (SD) 
Ritha Andersson (M) 
Stefan Carlsson (V) 
Kristin Andersson (KD) 

 

Övriga 
deltagare: 

 
Kommundirektör Johan Malmberg, kommunsekreterare Maria Forneman, Elin 
Svensson, Jonas Andersson, Maria Samson, Helén Wallman, Anette Asklöf, A-C Ahl 
Vallgren, Linda Johansson, Åsa Karlsson, Cecilia Grenestam, Boel Eklund, Bodil 
Lundin, Johanna Hejdeström, Anders Pantzar, Stefan Nemeth, Rojyar Khalili, Cecilia 
Stevrin, Isabelle Vikström, Rita Jönsson, Joachim Samuelsson, Patrik Eriksson Anel 
Kasumovic, Helene From, Fredrik Björkman, Magnus Pirholt, Marie Lundström, 
Annica Ottosson, Christer Nyberg 

Justering: Kansli- och utvecklingsavdelningen, tisdag 14 februari kl. 11.00 
 
Underskrifter: 

 
Sekreterare 

 
_______________________________ 
Maria Forneman  

 
Paragraf 

 
43 - 73 

 
Ordförande 

 
__________________________________________________________ 
Mats Annerfeldt (S) 

 
Justerare 

 
__________________________________________________________ 
Mikael Wallin (L) 
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Innehållsförteckning 

 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 2023-§ 43 
  
Svar på revisionsrapport - Granskning av styrning och 
utveckling av utbildning inom grundskolan 

2023-§ 44 

  
Svar på medborgarförslag - information istället för 
kontrollavgifter 

2023-§ 45 

  
Svar på medborgarförslag - detaljplan för Östermalm och 
Tegelbacken 3 

2023-§ 46 

  
Svar på E-förslag - utveckling av området kring Tegelbackens 
demensboende 

2023-§ 47 

  
Samverkansöverenskommelse gällande trygghetsskapande och 
brottsförebyggande arbete i Finspång år 2023-2026 

2023-§ 48 

  
Fördelningsprinciper och prioriteringsregler idrottshallar och 
idrottsanläggningar  

2023-§ 49 

  
Förändrat uppdrag till FFIA för uppföljning av solelsprogram 2023-§ 50 
  
Patientsäkerhetsberättelse 2022 för elevhälsans medicinska 
insats - EMI 

2023-§ 51 

  
Patientsäkerhetsberättelse 2022  2023-§ 52 
  
Internkontroll, sektor vård och omsorg, januari 2023 2023-§ 53 
  
Statistikrapporter avseende ej verkställda beslut enligt LSS och 
SoL, sektor social omsorg 2022, kvartal 3 

2023-§ 54 

  
Internkontroll, sektor utbildning, februari 2023 2023-§ 55 
  
Internkontroll, sektor samhällsbyggnad, februari 2023 2023-§ 56 
  
Slutredovisning av investeringsmedgivande projekt 1860 Arena 
Grosvad solceller 

2023-§ 57 

  
Slutredovisning av investeringsmedgivande gång-och cykelväg 
Viggestorp  

2023-§ 58 
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Slutredovisning av investeringsmedgivande hållplatsläge 
Storängsskolan 

2023-§ 59 

  
Slutredovisning av investeringsmedgivande nytt hållplatsläge 
Skatglädjen-Hårstorp 

2023-§ 60 

  
Slutredovisning av investeringsmedgivande gång-och cykelväg 
Norrmalm  

2023-§ 61 

  
Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige 2023-§ 62 
  
Ansökan om medel ur utvecklingspotten för att se över sektor 
utbildnings säkerhetsrutiner och skapa utrymnings- och 
inrymningsplaner på alla sektorns enheter 

2023-§ 63 

  
Lärandeberedningens uppdrag - Revidering av strategin, En 
tillgänglig, flexibel, samverkande, stödjande och synlig 
vuxenutbildning 

2023-§ 64 

  
Digitaliseringsmedel för att fortsatt driva projektet Digital lots 
under 2023 

2023-§ 65 

  
Utvecklingsmedel för digitalisering – ledarskap för 
digitalisering 2023 

2023-§ 66 

  
Ortnamn Melbysund 2023-§ 67 
  
Återremiss motion Resursskola  2023-§ 68 
  
Inriktningsbeslut löneöversyn 2023 2023-§ 69 
  
Framtiden för Finet - utökad låneram 2023-§ 70 
  
Informationsärenden 2023-§ 71 
  
Delgivningar 2023-§ 72 
  
Att anmälda delegationsbeslut läggs till handlingarna 2023-§ 73 
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2023-§ 43 
 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 
Ordförande Mats Annerfeldt (S) föreslår att ärende 
”Samverkansöverenskommelse gällande trygghetsskapande och 
brottsförebyggande arbete i Finspång år 2023-2026” tas med omedelbar 
justering. 
 
 
 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att ärendet ”Samverkansöverenskommelse gällande trygghetsskapande 

och brottsförebyggande arbete i Finspång år 2023-2026” tas med 
omedelbar justering. 

 

2. Att fastställa föredragningslistans innehåll 
- - - - - 
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2023-§ 44   Dnr: KS.2022.1171 
 
Svar på revisionsrapport - Granskning av styrning och 
utveckling av utbildning inom grundskolan 

Beskrivning av ärendet 
Kommunrevisionen lämnar följande rekommendationer till 
kommunstyrelsen 

• Att säkerställa att de årliga kvalitetsrapporterna på enhetsnivå och 
huvudmannanivå ger en samlad och jämförbar bild av grundskolans 
resultat och förutsättningar. Denna bild är en förutsättning för att aktivt 
kunna vidta adekvata åtgärder. 

• Att säkerställa att verksamhetsplanerna på enhetsnivå utgår från en 
analys av måluppfyllelse och utvecklingsområden. 

• Att säkerställa att verksamhetsplaner på såväl enhetsnivå som 
huvudmannanivå innehåller information om vad insatser förväntas leda 
till och vilka förutsättningar som krävs för att utbildningen/insatserna 
ska kunna genomföras. 

• Att hantera verksamhetsplanen på huvudmannanivå som ett 
beslutsärende. 

Sektor utbildning lämnar följande svar 
Genom återkommande möten och transparens mellan sektor utbildning samt 
uppföljningsgruppen, får kommunen följande insyn, delaktighet samt underlag 
för beslut kring styrning samt utveckling av utbildning inom grundskolan: 
Kvalitetsrapport 
Vid läsårets slut genomför rektor och medarbetare på varje skola samt huvudman 
en analys av utfallet för respektive område i kvalitetsrapporten. Analysen baseras 
på resultat från nöjdhetsundersökningar, betygsresultat, sektors prioriterade mål 
och Skolverkets bedömningsområden för kvalité i skolan-jämfört med skolans/ 
huvudmannens uppsatta strategier och aktiviteter utifrån verksamhetsplanen. 
Den breda analysen sker för att få ett helhetsperspektiv på hur väl strategier och 
aktiviteter som skolan och huvudman genomfört under året har fallit ut. 
Analysen ger en samlad bild av grundskolans resultat samt lägger grunden för 
kommande läsårs prioriterade områden, processer och aktiviteter och som 
redovisas i verksamhetsplanen. Verksamhetsplanen på huvudmannanivå hanteras 
som ett beslutsärende. Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen bjuds in till 
de tre årliga kvalitetsdialogerna med sektor utbildning, i syfte att ta del av 
enheternas kvalitetsrapporter. 
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Betygsuppföljningar 
Utbildningssektorn genomför betygsanalyser för varje skola. Resultatanalyser 
presenteras för uppföljningsgruppen varje år. Syftet är att säkerställa att eleverna 
får de kunskaper de ska ha, att de når sina mål och får de utmaningar som de 
behöver samt att de betyg som sätts är rättssäkra och korrekta. Analysen lägger 
grunden för kommande läsårs prioriterade områden, processer och aktiviteter och 
som redovisas i verksamhetsplanen. Verksamhetsplanen på huvudmannanivå 
hanteras som ett beslutsärende. 
Kvalitetssäkring av betyg 
Det är av yttersta vikt att alla kunskaper och betyg kvalitetssäkras. Detta 
genomförs genom kontinuerlig dialog och fortbildning av rektorer och lärare i 
frågor kring betyg och bedömning. Det sker även genom samverkan både på och 
mellan skolor gällande bedömningsfrågor. Analysen lägger grunden för 
kommande läsårs prioriterade områden, processer och aktiviteter och som 
redovisas i verksamhetsplanen. Verksamhetsplanen på huvudmannanivå hanteras 
som ett beslutsärende. 
Nöjdhetsmätningar  
Sektor utbildning genomför varje år omfattande skolenkäter bland samtliga 
elever, medarbetare och föräldrar i grundskola, förskola samt gymnasiet. 
Enkätresultaten ger viktig information om vad som fungerar bra och vad som 
behöver förbättras som helhet, på enskilda skolor och i enskilda klasser. 
Enkätresultaten innebär en möjlighet att sprida goda exempel från skolor som 
lyckas bra inom ett område till skolor som behöver stöd för att förbättras. 
Analysen lägger grunden för kommande läsårs prioriterade områden, processer 
och aktiviteter och som redovisas i verksamhetsplanen. Verksamhetsplanen på 
huvudmannanivå hanteras som ett beslutsärende. 
Förvaltningens förslag till beslut  

1. Att verksamhetsplan på huvudmannanivå hanteras som ett beslutsärende 
2. Att kommunstyrelsen bjuds in till de tre årliga kvalitetsdialogerna med 

sektor utbildning, i syfte att ta del av enheternas kvalitetsrapporter 
3. Att anse rapport ”Granskning av styrning och utveckling av utbildning 

inom grundskolan” med rekommendationer besvarad samt att överlämna 
svaret till kommunrevisionen 

Yrkanden 
Mikael Wallin (L) yrkar på fyra tilläggsattsatser lydandes: 

- Att ge sektorutbildning i uppdrag att redovisa antal elever som riskerar att inte 
nå betygskriterierna för minst betyget E (Godkänd) i ett eller flera ämnen. 

- Att redovisning sker för varje enhet och varje kvartal med start i April 2023. 
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- Att ovanstående redovisningen läggs till i internkontrollplanen. 

- Att förvaltningen kvartalsvis redovisa en analys till kommunstyrelsen, per 
enhet, gällande de elever som riskerar att inte nå betyget E samt vilka åtgärder 
som är tänkta. 
 

Inge Jacobsson (M) och Lise-Lott Öhr (V) yrkar bifall till Mikael Wallins (L) 
tilläggsyrkande. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, förvaltningens 
förslag med Mikael Wallins (L) fyra tilläggsattsatser, och att kommunstyrelsen 
bifaller detta. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att verksamhetsplan på huvudmannanivå hanteras som ett beslutsärende 
2. Att kommunstyrelsen bjuds in till de tre årliga kvalitetsdialogerna med 

sektor utbildning, i syfte att ta del av enheternas kvalitetsrapporter 
3. Att anse rapport ”Granskning av styrning och utveckling av utbildning 

inom grundskolan” med rekommendationer besvarad samt att överlämna 
svaret till kommunrevisionen 

4. Att ge sektorutbildning i uppdrag att redovisa antal elever som riskerar att 
inte nå betygskriterierna för minst betyget E (Godkänd) i ett eller flera 
ämnen 

5. Att redovisning sker för varje enhet och varje kvartal med start i April 
2023 

6. Att ovanstående redovisningen läggs till i internkontrollplanen 

7. Att förvaltningen kvartalsvis redovisa en analys till kommunstyrelsen, 
per enhet, gällande de elever som riskerar att inte nå betyget E samt vilka 
åtgärder som är tänkta 

 
- - - - - 
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2023-§ 45   Dnr: KS.2022.0506 
 
Svar på medborgarförslag - information istället för 
kontrollavgifter 
Beskrivning i ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit från Roger Nilsson som upplevde att en 
parkeringsvakt verkade vilja ge en bilförare en kontrollavgift vid Lidl-
parkeringen och menar även att det skulle kunnat vara på annan plats än 
Lidlparkeringen.   
 
Förslagsställaren föreslår att Finspång och dess kommun skulle vara mer 
tillmötesgående och istället för att dela ut kontrollavgifter informera om var man 
kan vända sig för att exempelvis hämta en parkeringsskiva. Förslagsställaren tror 
att det kan sprida glädje och bidra till nöjdhet hos såväl kommuninvånare som 
besökare, vilket i sin tur kan få fler att vilja bo och stanna kvar i Finspång. 
 
Vid kontakt med förslagsställaren har inget ytterligare tillkommit till förslaget. 
 
Sektor Samhällsbyggnads upphandlade parkeringsentreprenör har i uppdrag att 
se till att parkeringsreglering på kommunens parkeringar och allmänna platser 
följs genom förebyggande övervakning samt ge allmänhet, besökare och 
hyresgäster en god service genom gott mottagande och riktig information.  
 
Innan anmärkning utdelas ska parkeringsvakter i första hand informera och 
hjälpa parkerande att göra rätt, detta finns med i överenskommelse mellan Sektor 
Samhällsbyggnad och parkeringsentreprenören. Vid förändringar i 
parkeringsregleringar har även entreprenören i sin arbetsbeskrivning att man 
”varningslappar” i två veckor. Vidare informerar kommunen om förändringar i 
parkeringsreglering via webbplats. 
 
Samhällsplaneringsenheten håller löpande möten med entreprenören som 
övervakar kommunens parkeringsplatser och allmänna ytor. Dessa möten ska ge 
förutsättning för att stämma av, justera och utveckla verksamheten efter 
synpunkter som inkommer samt tillgodose förvaltningens önskemål inom 
uppdraget. 
 
Den rikstäckande parkeringsskivan för parkering gäller på flera av 
parkeringsplatserna i centrala Finspång. Parkeringsskivan är gratis och finns att 
hämta i kommunhusets eller kulturhusets reception, denna information finns på 
Finspång kommuns webbplats. 
 
Parkeringsentreprenörer kommer även att ha med sig parkeringsskivor och dela 
ut vid behov. 
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Med ovanstående som bakgrund anses medborgarförslaget besvarat. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse medborgarförslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 
- - - - - 
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2023-§ 46   Dnr: KS.2022.0569 
 
Svar på medborgarförslag - detaljplan för Östermalm och 
Tegelbacken 3 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit från Bengt Folkestad som har nedanstående 
förslag avseende detaljplan för Östermalm 2:22 och Tegelbacken 3: 

1. Fortsätt med ”Detaljplan för fastigheten Östermalm 2:11 m fl”. 
2. Reservera området norr om Tegelbacken demensboende, med idag ett 30-

tal lägenheter, för framtida utbyggnad i samma stil (och höjd), inklusive 
plats för besöksparkering. 

3. Begrunda och utveckla översiktsplan F15 och hur den kan komma att 
påverkas av SBB:s planer. Nuvarande yta för parkeringsplats där SBB 
planerar hus, kan till exempel komma att behövas vid verkställande av 
F15. 

4. Neka SBB:s planer på stora hyreskomplex i området. 
5. Lägg ut Östermalm 2:22 för försäljning för byggande av enbostadshus 

(enligt gällande detaljplan). 
 

Vid kontakt med förslagsställaren har även lyfts att trafiken i området kommer 
öka och en negativ påverkan på det hållbara resandet i och med att den planerade 
bebyggelsen skär av den befintliga gångvägen för boende norr om planområdet 
till busshållplatsen Tegelbruket. 
 
Kommunstyrelsen har beviljat planbesked för Tegelbruket 3 och Östermalm 2:22 
samt gett förvaltningen i uppdrag att upprätta en detaljplan för Tegelbruket 3 och 
Östermalm 2:22, 2022-03-22 dnr KS 2021.0477. I samma beslut har 
kommunstyrelsen fattat beslut att godkänna markanvisning av fastigheten 
Östermalm 2:22. Kommunstyrelsen har sedan tidigare även gett förvaltningen i 
uppdrag att ta fram en ny detaljplan för fastigheterna Östermalm 2:16-2:22 m fl, 
2021-03-03 dnr KS 2020.1292.  
 
Förvaltningen har inlett arbete utifrån ovanstående fattade beslut och inriktning 
och detaljplanearbete pågår. Utifrån att ovanstående förslag och synpunkter är 
sammankopplade med de pågående planprocesserna föreslås att 
medborgarförslaget avslås och att förslagsställaren hänvisas att lämna 
synpunkter under de former som möjliggörs under detaljplaneprocessens 
ordinarie gång.    
Yrkanden 
Torgny Maurer (SD) yrkar att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige 
att beakta medborgarförslaget i det fortsatta arbetet med detaljplanen för 
Östermalm 2:22 och Tegelbacken 3. 
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Hugo Andersson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut och yrkar 
avslag till Torgny Maurers (SD) yrkande. 
 
Lars Svensson (SD) yrkar bifall till Torgny Maurers (SD) yrkande. 
 
Mats Annerfeldt (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, Torgny Maurers (SD) 
yrkande och Hugo Anderssons (C) yrkande att bifalla förvaltningens förslag, och 
ställer dem mot varandra. 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Hugo Anderssons (C) yrkande 
att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att medborgarförslaget avslås 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

Reservation 
Torgny Maurer och Lars Svensson (båda SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande. 
- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 12 (62)  
Sammanträdesdatum  
2023-02-08  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2023-§ 47   Dnr: KS.2022.0601 
 
Svar på E-förslag - utveckling av området kring Tegelbackens 
demensboende 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag har inkommit från Bengt Folkestad som har nedanstående förslag 
avseende detaljplan för Östermalm 2:22 och Tegelbacken 3: 

1. Fortsätt med ”Detaljplan för fastigheten Östermalm 2:11 m fl”. 
2. Reservera området norr om Tegelbacken demensboende, med idag ett 30-

tal lägenheter, för framtida utbyggnad i samma stil (och höjd), inklusive 
plats för besöksparkering. 

3. Begrunda och utveckla översiktsplan F15 och hur den kan komma att 
påverkas av SBB:s planer. Nuvarande yta för parkeringsplats där SBB 
planerar hus, kan till exempel komma att behövas vid verkställande av 
F15. 

4. Neka SBB:s planer på stora hyreskomplex i området. 
5. Lägg ut Östermalm 2:22 för försäljning för byggande av enbostadshus 

(enligt gällande detaljplan). 
Vid kontakt med förslagsställaren har även lyfts att trafiken i området kommer 
öka och en negativ påverkan på det hållbara resandet i och med att den planerade 
bebyggelsen skär av den befintliga gångvägen för boende norr om planområdet 
till busshållplatsen Tegelbruket. 
Kommunstyrelsen har beviljat planbesked för Tegelbruket 3 och Östermalm 2:22 
samt gett förvaltningen i uppdrag att upprätta en detaljplan för Tegelbruket 3 och 
Östermalm 2:22, 2022-03-22 dnr KS 2021.0477. I samma beslut har 
kommunstyrelsen fattat beslut att godkänna markanvisning av fastigheten 
Östermalm 2:22. Kommunstyrelsen har sedan tidigare även gett förvaltningen i 
uppdrag att ta fram en ny detaljplan för fastigheterna Östermalm 2:16-2:22 m fl, 
2021-03-03 dnr KS 2020.1292.  
 
Förvaltningen har inlett arbete utifrån ovanstående fattade beslut och inriktning 
och detaljplanearbete pågår. Utifrån att ovanstående förslag och synpunkter är 
sammankopplade med de pågående planprocesserna föreslås att 
medborgarförslaget avslås och att förslagsställaren hänvisas att lämna 
synpunkter under de former som möjliggörs under detaljplaneprocessens 
ordinarie gång.    
 
Yrkanden 
Torgny Maurer (SD) yrkar att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige 
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att beakta e-förslaget i det fortsatta arbetet med detaljplanen för Östermalm 2:22 
och Tegelbacken 3. 
 
Hugo Andersson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut och yrkar 
avslag till Torgny Maurers (SD) yrkande. 
 
Lars Svensson (SD) yrkar bifall till Torgny Maurers (SD) yrkande. 
 
Mats Annerfeldt (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, Torgny Maurers (SD) 
yrkande och Hugo Anderssons (C) yrkande att bifalla förvaltningens förslag, och 
ställer dem mot varandra. 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Hugo Anderssons (C) yrkande 
att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att e-förslaget avslås 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

Reservation 
Torgny Maurer och Lars Svensson (båda SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande. 
- - - - - 
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2023-§ 48   Dnr: KS.2022.1135 
 
Samverkansöverenskommelse gällande trygghetsskapande 
och brottsförebyggande arbete i Finspång år 2023-2026 

Beskrivning av ärendet 
Finspångs kommun har sedan 2015 ingått samverkan med Polismyndigheten för 
att öka tryggheten och stärka det brottsförebyggande arbetet i Finspång. Genom 
en förnyad överenskommelse stärks en redan tät samverkan mellan parterna. 
Samverkan enligt denna överenskommelse innebär att parterna förbinder sig att 
gemensamt planera och genomför aktiviteter som har sin grund i ömsesidiga 
utgångspunkter, syften och mål. 
Tillsammans arbetar parterna med lägesbild gällande brott och otrygghet och 
problemområden identifieras. De gemensamt framtagna lägesbilderna utmynnar i 
en handlingsplan med konkreta åtgärder, där båda parters roller och uppdrag 
tydliggörs.  
Förändringarna i den nya överenskommelsen innebär att avtalet gäller under 
längre tid, att Finspångs kommun och Polismyndigheten arbetar tillsammans 
med medborgarlöften och att kommunen årligen får ta del av polisens 
trygghetsundersökning. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att teckna samverkansöverenskommelse med polismyndigheten gällande 

trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete i Finspång år 2023–
2026 

2. Att paragrafen justeras omedelbart 
 
 
Justering 
 
 
…………………………..  …………………………….. 
Mikael Wallin (L)  Mats Annerfeldt (S) 
 
- - - - - 
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2023-§ 49   Dnr: KS.2022.1167 
 
Fördelningsprinciper och prioriteringsregler idrottshallar och 
idrottsanläggningar  

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningen har i uppdrag att genomföra en översyn av fördelningen av 
kommunens lokaler/hallar/planer för idrott, samt att ta fram ett förslag på hur 
Finspångs kommun kan få en ökad jämlikhet i fördelningen av träningstider. I 
uppdraget nämns särskilt fördelningen mellan idrottsföreningar, kön och 
personer med funktionsnedsättning. Förslaget ska öka möjligheterna för alla barn 
och unga att delta i föreningslivet och ha en aktiv fritid.  
Förvaltningen har tagit fram ett förslag på nya fördelningsprinciper och 
priortieringsregler för fördelning av tider i de kommunala idrottshallarna och 
idrottsanläggningarna. Förslaget har arbetats fram tillsammans med sakkunnig 
från RF-SISU. Samtliga registrerade föreningar i kommunens Föreningsservice 
har fått ett utkast av förslaget för granskning och möjlighet att inkomma med 
kommentarer. Väldigt få föreningar inkom med svar.  
I förslaget på nya fördelningsprinciper och priortieringsregler har föreningsledd 
barn- och ungdomsverksamhet samt paraidrott högst prioritet. På grund av det 
höga trycket på bokning av kommunens tre fullstora idrottshallar (Aluceum, 
Bergska, Högalidshallen) ska dock verksamhet för de yngsta barnen (5-10 år) 
förläggas i de mindre idrottshallarna om möjligt.  
En grupp som, med nuvarande prioriteringsregler, har haft svårt att få 
träningstider är föreningar med verksamhet för kommunens äldre medborgare 
(75+). I det nya förslaget ska därför den gruppen prioriteras i Högalidshallen 
under vardagar mellan kl 15:00-17:00. 
För att möjliggöra en mer jämlik fördelning av träningstider kommer 
föreningarna behöva inkomma med uppgifter om vilket lag/grupp (ålder, kön och 
antal deltagare) som ska nyttja de önskade tiderna.  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anta nya fördelningsprinciper och prioriteringsregler för idrottshallar 
och idrottsanläggningar 

- - - - - 
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2023-§ 50   Dnr: KS.2022.1253 
 
Förändrat uppdrag till FFIA för uppföljning av solelsprogram 
Beskrivning av ärendet 
FFIA:s styrelse har fattat beslut (bifogas) om att föreslå kommunstyrelsen att 
föreslå kommunfullmäktige att förändra FFIA:s uppdrag, till följd av att 
kommunfullmäktige antog ett solelsprogram för Finspång kommun den 16 
februari 2022 (Dnr: KS.2021.0593).  
Som andra att-sats i antagandet beslutas att ”Att ge Finspångs Förvaltnings- och 
Industrihus AB (FFIA) och sektor samhällsbyggnad (fastighetsenhet) i uppdrag 
att ta fram planer för hur målen ska uppnås. Planerna ska redovisas till 
kommunstyrelsen senast 1 år efter antagande av solelsprogrammet” 
FFIA:s styrelse vill att kommunstyrelsen reviderar sitt uppdrag till FFIA vad 
gäller den plan som ska tas fram för att målen i programmet ska uppnås. FFIA:s 
eget fastighetsbestånd ska avvecklas enligt beslut i kommunfullmäktige och en 
stor del av administration ska därmed minimeras.  
FFIA:s koncernsamordnande roll ska dock kvarstå varför det vore mer naturligt 
att planen för genomförande finns i den kommunala förvaltningen och att FFIA 
tar rollen att samordna och årligt rapportera om hur koncernens bolag jobbar 
enligt planen.  
Vid koncernledande möte mellan VD:ar på kommunens bolag diskuterades 
uppdraget och Vallonbygden avrapporterade som bolag hur man jobbat enligt 
planen i sin nyproduktion: 
”Vallonbygden AB styrelse tog beslut våren 2021 att när bolaget skulle bygga 24 
st nya lägenheter i Lotorp, så skall man upphandla med att nybyggnationen är 
självförsörjande på el (teoretiskt) med hjälp av solceller på flerbostadshusen. 
Nybyggnation (solcellerna) skall vara i drift sommaren 2023” 
Ingen av de andra dotterbolagen inom koncernen hade något att rapportera och 
detta tjänsteutlåtande skulle därför kunna ses som ett exempel på ett framtida 
arbetssätt och därmed en rapportering för 2022. Detta kan med fördel jobbas in i 
FFIA:s årshjul för rapportering till styrelsen och vidare till kommunstyrelsen.  
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Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att följa FFIA:s styrelses förslag och genom detta revidera beslutet i den 
andra att-satsen i KS.2021.0593 ”Solelsprogram för Finspång kommun” 
till att lyda ”Att ge sektor samhällsbyggnad (fastighetsenhet) i uppdrag 
att ta fram planer för hur målen ska uppnås. Planerna ska redovisas till 
kommunstyrelsen senast 1 år efter antagande av solelsprogrammet” och 
att ge Finspångs Förvaltnings- och Industrihus AB (FFIA) uppdraget att 
årligen rapportera hur koncernens bolag arbetar för att uppnå målen i 
programmet 

 
- - - - - 
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2023-§ 51   Dnr: KS.2023.0046 
 
Patientsäkerhetsberättelse 2022 för elevhälsans medicinska 
insats - EMI 

Beskrivning av ärendet 
Patientsäkerhetslagen trädde i kraft den 1 januari 2011. I lagen sägs att 
vårdgivaren ska leda och kontrollera verksamheten på ett sätt som leder till att 
kravet på god vård och säkerhet upprätthålls. 
Vidare ska vårdgivaren vidta de åtgärder som behövs för att förebygga 
vårdskador.  
Patientsäkerhetsarbetet ska årligen sammanfattas i en berättelse som ska 
innehålla vad som vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som 
uppnåtts. Patientsäkerhetsberättelsen ska hållas tillgänglig för den som önskar ta 
del av den från 1 mars. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna patientsäkerhetsberättelserna för den kommunala hälso- 

och sjukvården över elevhälsans medicinska insats år 2022 
- - - - - 
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2023-§ 52   Dnr: KS.2022.1204 
 
Patientsäkerhetsberättelse 2022  

Beskrivning av ärendet 
Patientsäkerhetslagen trädde i kraft den 1 januari 2011. I lagen sägs att 
vårdgivaren ska leda och kontrollera verksamheten på ett sätt som leder till att 
kravet på god vård och säkerhet upprätthålls. 
Vidare ska vårdgivaren vidta de åtgärder som behövs för att förebygga 
vårdskador.  
Patientsäkerhetsarbetet ska årligen sammanfattas i en berättelse som ska 
innehålla vad som vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som 
uppnåtts. Patientsäkerhetsberättelsen ska hållas tillgänglig för den som önskar ta 
del av den från 1 mars. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna patientsäkerhetsberättelsen för den kommunala hälso- och 

sjukvården år 2022 
- - - - - 
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2023-§ 53   Dnr: KS.2022.0041 
 
Internkontroll, sektor vård och omsorg, januari 2023 

Beskrivning av ärendet 
Internkontrollen för januari månad 2023 omfattar följande kontrollmoment:  

• Kontroll att klagomål, Lex Sarah och Lex Maria utreds samt att 
identifierade direkta och förebyggande åtgärder verkställs 

Klagomål och synpunkter som inkommit under perioden i verksamheter med 
hemtjänst avser bristande hantering av arbetstekniska hjälpmedel, bristande 
omvårdnad och medicinhantering samt uteblivet besök hos brukare med 
trygghetslarm.  
Inom verksamhetsområdet för särskilda boenden har en avvikelse inkommit 
gällande fördröjd vård. Avvikelsen inkom från Region Östergötland samt 
från närstående via Patientnämnden. Avvikelsen utreddes gemensamt med 
Region Östergötland. Avvikelsen bedömdes inte vara föremål för en Lex 
Maria. Närstående har efter utredning och svar på avvikelsen från 
Patientnämnden upprättat ett klagomål genom Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO). Utredning och analys har skickats till IVO vilket sektorn 
inväntar svar ifrån.  
Följande åtgärder redovisas: 

• Enskilda samtal med medarbetare 

• Förtydligande av gällande rutiner och arbetssätt 

• Utbildningsinsatser i bland annat dokumentation 

• Förtydligande av befintliga kommunikationsvägar mellan kommunen och 
Region Östergötland.  

Samtliga åtgärder följs upp under våren 2023.  
 

• Kontroll att beslut enligt Socialtjänstlagen (SOL) verkställs och följs upp 
inom lagstadgad tid 

Kontrollen visar att det för perioden varit fler beslut som inte har kunnat 
verkställas inom de lagstadgade tre månaderna jämfört med föregående 
period. Under kvartal tre rapporterades 14 beslut till Inspektionen för vård 
och omsorg (IVO) och för kvartal fyra rapporterades sex stycken. För sektor 
vård och omsorg är det en betydande stor avvikelse för kontrollpunkten. Alla 
beslut som inte kunnat verkställas avser beslut om särskilt boende. Den stora 
bristen på boendeplatser och då främst plats på demensboende gör att 
besluten inte kan verkställas då placeringar saknas. Det ger konsekvenser i 
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samtliga verksamheter i vård och omsorg men även för Region Östergötland 
då dessa personer ofta upptar plats i slutenvård trots att de är medicinskt 
färdigbehandlade.  

Följande åtgärder redovisas: 

• Utbyggnation av Hällestadgården ger ett ökat antal boendeplatser. 
Beräknas vara klart första kvartalet 2024.   

• Öppnande av nio tillfälliga korttidsplatser på Sergelsgården (Gamla 
Lasarettet). Verkställs från och med januari 2023. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapporteringen av internkontroll för sektor vård och omsorg 

avseende perioden januari 2023 

- - - - - 
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2023-§ 54   Dnr: KS.2022.0225 
 
Statistikrapporter avseende ej verkställda beslut enligt LSS 
och SoL, sektor social omsorg 2022, kvartal 3 

Beskrivning av ärendet 
Enligt socialtjänstlagen (SoL 16 kap 6f §) och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS 28h §) ska socialnämnden till fullmäktige lämna 
en statistikrapport över hur många av nämndens gynnande beslut som inte har 
verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut.  
Nämnden ska till fullmäktige även lämna en statistikrapport över hur många av 
nämndens gynnande beslut som inte har verkställts på nytt inom tre månader från 
den dag då verkställigheten avbröts. Rapporteringen ska ske en gång per kvartal. 
Kommunerna har enligt lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) och socialtjänstlagen (SoL) skyldighet att kvartalsvis rapportera alla 
gynnande biståndsbeslut, som inte har verkställts inom tre månader från 
beslutsdatum, till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Kommunen ska även 
rapportera alla gynnande biståndsbeslut som inte har verkställts på nytt inom tre 
månader från den dag då verkställigheten avbröts. Även delvis ej verkställda 
beslut och om del av verkställighet har avbrutits, ska rapporteras. Om IVO gör 
bedömningen att den enskilde fått vänta oskäligt länge, kan de ansöka hos 
domstol om att kommunen ska få betala en särskild avgift (tidigare kallat vite),  
Kvartal 3 2022 
Det är totalt 16 beslut under kvartal 3 2022, där det gynnande beslutet eller ett 
avbrott i verkställighet, helt eller delvis, inte har verkställts inom tre månader. 
Antalet ej verkställda beslut är 2 stycken färre än under föregående kvartal. 
Sedan ett år tillbaka har antalet ej verkställda beslut minskat stegvis från 39 
stycken till nuvarande 16. 
Generellt sett så kan orsaker till ej verkställda beslut handla om att kommunen 
inte lyckas verkställa beslutet eller att en brukare tackar nej till den erbjudna 
bostaden, dagliga verksamheten eller liknande. Brukaren har då kvar sin 
beviljade insats och får ett nytt erbjudande när det är möjligt. I väntan på 
verkställighet kan brukaren ha andra insatser för att tillgodose behoven. Väntan 
på verkställighet fungerar inte som en kö utan det görs alltid en bedömning 
utifrån behov och matchning, när en ny möjlighet till verkställighet uppkommer. 
Orsaken till ej verkställda beslut gällande bostad är lokalbrist. Två nybyggda 
gruppbostäder kommer att vara redo för inflytt under början av året. En mindre 
omstrukturering av befintliga boenden planeras för att lösa den nuvarande bristen 
på servicebostäder.  
Det pågår alltid ett arbete inom de berörda verksamheterna, för att beviljade 
beslut ska kunna verkställas så snart som möjligt.  
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Tabellen nedan visar de insatser där den enskilde väntat mer än tre månader på 
verkställighet, under kvartal 3 2022 

Insatskategori/beslut Nuläge Antal dagar sedan 
beslut/avbrott 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 1750 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 996 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 647 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 367 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 346 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 221 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 996 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 498 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 476 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 430 

Korttidsvistelse LSS Avbrott 1105 

Korttidsvistelse LSS Avbrott 717 

Korttidsvistelse LSS Avbrott 189 

Daglig verksamhet LSS Ej verkställt 725 

Korttidsvistelse LSS Ej verkställt 232 

Kontaktperson LSS Avbrott 246 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att godkänna statistikrapport ej verkställda beslut enligt LSS (Lagen om 
stöd och service till vissa funktionshindrade) och SoL (Socialtjänstlagen), 
sektor social omsorg kvartal 3 2022. 

- - - - - 
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2023-§ 55   Dnr: KS.2023.0076 
 
Internkontroll, sektor utbildning, februari 2023 

Beskrivning av ärendet 
Internkontrollen för februari månad 2023 omfattar följande kontrollmoment:  

• Behörighet till gymnasiet 

• Meritvärde år.9 

• Grundsärskolans resultat 

• Anmälan kränkande behandling till Finspångs kommun och till BEO 

• Skolfrånvaro grundskola och gymnasieskola 

• Lärarbehörighet 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapporteringen av internkontroll för sektor utbildning 

februari månad 2023 

- - - - - 
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2023-§ 56   Dnr: KS.2023.0080 
 
Internkontroll, sektor samhällsbyggnad, februari 2023 

Beskrivning av ärendet 
Internkontrollen för februari månad 2023 omfattar följande kontrollmoment:  

• Uppföljning av kostnadsutvecklingen av byggprojekt 

• Uppföljning av kostnadsutvecklingen av livsmedel 

• Uppföljning av kostnadsutvecklingen av elkostnader 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapporteringen av internkontroll för sektor 

samhällsbyggnad februari månad 2023 

Protokollsanteckning 
Torgny Maurer (SD) vill ha följande antecknat i protokollet: 
”Sverigedemokraterna delar inte förvaltningens slutsats angående fortsatt 
projektverksamhet enligt beslutad plan. Med tanke på världsläget, den 
ekonomiska utvecklingen och särskilt kopplat till den verkliga 
befolkningsutvecklingen i Finspång bör dessa planer revideras.” 
 
- - - - - 
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2023-§ 57   Dnr: KS.2019.0560 
 
Slutredovisning av investeringsmedgivande projekt 1860 
Arena Grosvad solceller 

Beskrivning av ärendet 
Finspångs kommuns dåvarande fastighetsförvaltare Vallonbygden AB gavs i 
uppdrag att installera solceller på Arena Grosvad. 
Förvaltaren konkurrensutsatte projektet med sina ramavtals entreprenörer varvid 
lägst inkomna anbud antogs för installationen.  
Solcellsanläggningen delades upp i 3 delar, Simhall, Aluceum sporthall, samt 
gymdel. Installationen gavs även funktionen som solskydd för att sänka 
kylbehovet för lokalen. 
Anläggningen utrustades med visuell mätning varvid elproduktionen visas på 
monitor vid receptionen. 
Fastigheterna Arena Grosvad med dess simhall, sporthall samt gym förbrukar ca 
2 020 000kWh/EL/år.  
ENERGI 
Beräknad energibesparing ger 94 000kwh/år. Vilket enligt dåvarande 
beräkningar gav en ”pay off” tid på ca. 12 år. Med nuvarande energipriser är 
avskrivningstiden betydligt kortare. 
EKONOMI 
Budget för Investeringen 1 250 000 kr med genererat utfall på 1 180 000 kr. 
avvikelse plus 70 000 kr.  
Projektet är hanterat i den löpande förvaltningen och föranleder inga 
budgetförändringar.  
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna slutredovisning av investeringsmedgivande Arena Grosvad 

solceller 
- - - - - 
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2023-§ 58   Dnr: KS.2021.0101 
 
Slutredovisning av investeringsmedgivande gång-och cykelväg 
Viggestorp  
Beskrivning av ärendet 
Arbetet med det hållbara resandet är en del av Finspångs kommuns 
trafikstrategiska arbete. Inom området ingår bland annat att utreda möjligheten 
för en trygg och säker skolväg. 
 
En inventering av gatumiljön längs med Torstorpsvägen visade på ett behov att 
skapa en trafiksäker miljö, och primärt att skapa möjlighet för barn- och unga att 
på ett säkert sätt kunna cykla till skolan och till fritidsaktiviteter.  
 
Förvaltningen har utifrån tilldelade medel avseende gång-och cykelväg 
Viggestorp sökt och beviljats statlig medfinansiering. En gång- och cykelväg 
anlades med sträckning från Linköpingsvägen mot befintlig gång-och cykelväg 
mot Torstorp, tillsammans med hastighetsdämpande åtgärder och 
tillgänglighetsanpassade passager med förstärkt belysning.  
 
Åtgärden resulterade i en tryggare miljö för oskyddade trafikanter och bidrar 
även till hela resan konceptet då hållplats Sjövik ligger i anslutning till 
Linköpingsvägen. 
 
Åtgärden är en samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun med 
50/50 som fördelning. Totala utfallet för investeringen inklusive erhållet bidrag 
från Trafikverket uppgår till 1 127 514 kronor mot tilldelad budget om 1 250 000 
kronor. 
 
Kapitalkostnad inklusive upplösning av bidrag från Trafikverket uppgår till  
50 088 kronor. Driftkostnad för belysningsstolpar och tillkommande meter 
cykelväg uppgår till 44 348 kronor. Budgettillskott för tillkommande kostnader 
för åtgärden har erhållits från avsatta kommungemensamma medel.  
 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna slutredovisning av investeringsmedgivande gång-och 

cykelväg Viggestorp 

- - - - - 
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2023-§ 59   Dnr: KS.2021.0101 
 
Slutredovisning av investeringsmedgivande hållplatsläge 
Storängsskolan 

Beskrivning av ärendet 
Arbetet med en kontinuerlig effektivisering och tillgänglighet av 
kollektivtrafiken är en del av Finspångs kommuns trafikstrategiska 
utvecklingsarbete. Som ett led i detta har, i samarbete med Östgötatrafiken, ett 
antal hållplatslägen i Finspångs kommun pekats ut för åtgärd och där 
hållplatsläge Storängsskolan inte uppfyllde kraven för tillgänglighet och 
trafiksäkerhet.  
Förvaltningen har utifrån tilldelade medel avseende nytt hållplatsläge 
Storängsskolan sökt och beviljats statlig medfinansiering. Genomför åtgärd 
består i en sammanslagning av hållplatsläget på ett nytt gemensamt 
tillgänglighetsanpassat läge längs Södra Storängsvägen.  
 
Platsen för tidigare hållplatsläge har vikts till skolskjuts samt hämta-och lämna 
parkering för föräldrar med barn på skola och förskola i området.  
 
Åtgärden resulterade i en effektivare och tydligare kollektivtrafik, en tryggare 
miljö för oskyddade trafikanter, fler hämta-och lämna platser för föräldrar och 
bidrar även till hela resan konceptet då cykelställ placerats i direkt anslutning till 
hållplatsläget. 
 
Åtgärden är en samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun med 
50/50 som fördelning. Totala utfallet för investeringen inklusive erhållet bidrag 
från Trafikverket uppgår till 594 904 kr mot tilldelad budget om 750 000 kr 
 
Kapitalkostnad inklusive upplösning av bidrag från Trafikverket uppgår till  
49 964 kr. Budgettillskott för tillkommande kostnader för åtgärden har erhållits 
från avsatta kommungemensamma medel i separat ärende. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna slutredovisning av investeringsmedgivande nytt 

hållplatsläge Storängsskolan 

- - - - - 
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2023-§ 60   Dnr: KS.2021.0101 
 
Slutredovisning av investeringsmedgivande nytt hållplatsläge 
Skatglädjen-Hårstorp 

Sammanfattning 
Arbetet med en kontinuerlig effektivisering och tillgänglighet av 
kollektivtrafiken är en del av Finspångs kommuns trafikstrategiska 
utvecklingsarbete. Som ett led i detta har, i samarbete med Östgötatrafiken, ett 
antal hållplatslägen i Finspångs kommun pekats ut för åtgärd och där 
hållplatslägena Skatglädjen och Hårstorp båda låg under kraven för tillgänglighet 
och trafiksäkerhet.  
Förvaltningen har utifrån tilldelade medel avseende nytt hållplatsläge sökt och 
beviljats statlig medfinansiering. Genomförd åtgärd består i en sammanslagning 
av hållplatslägena Skatglädjen och Hårstorpsvägen till ett nytt gemensamt 
tillgänglighetsanpassat läge men namn Skathagsvägen, beläget längs med 
Hårstorpsvägen.  
 
Åtgärden resulterade i en effektivare och tydligare kollektivtrafik. En tryggare 
miljö för oskyddade trafikanter och bidrar även till hela resan konceptet då 
cykelställ och cykelpump placerats i direkt anslutning till hållplatsläget. 
 
Åtgärden är en samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun med 
50/50 som fördelning. Totala utfallet för investeringen inklusive erhållet bidrag 
från Trafikverket uppgår till 521 489 kr mot tilldelad budget om 800 000 kr 
 
Kapitalkostnad inklusive upplösning av bidrag från Trafikverket uppgår till 
43782 kr. Driftkostnad för belysningsstolpar uppgår till 4596 kr. Budgettillskott 
för tillkommande kostnader för åtgärden har erhållits från avsatta 
kommungemensamma medel i separat ärende. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna slutredovisning av investeringsmedgivande nytt 

hållplatsläge Skatglädjen-Hårstorp 

- - - - - 
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2023-§ 61   Dnr: KS.2021.0101 
 
Slutredovisning av investeringsmedgivande gång-och cykelväg 
Norrmalm  

Beskrivning av ärendet 
Arbetet med det hållbara resandet är en del av Finspångs kommuns 
trafikstrategiska arbete. Inom området ingår bland annat att utreda möjligheten 
för en trygg och säker skolväg. 
 
En inventering av gatumiljön längs med Norrmalmsvägen visade på ett stort 
behov att skapa en trafiksäker miljö för oskyddade trafikanter och primärt att 
skapa möjlighet för barn- och unga att på ett säkert sätt kunna cykla till skolan 
och till fritidsaktiviteter. Samråd med boende har skett och dialog med Siemens 
Energy AB har löpande ägt rum under både planering och byggnation av gång-
och cykelvägen. 
 
En gång-och cykelväg anlades längs med gamla Banvallen tillsammans med en 
sträcka längs med Norrmalmsvägen. Tillgänglighetsapassade passager 
tillsammans med förstärkt belysning har kommit på plats och spårövergången 
har tydliggjorts med grindar och strailsövergång för bekvämare överfart. 
Resultatet blev en tryggare och säkrare miljö där oskyddade trafikanter delvis är 
helt separerade från den tunga trafiken som går genom området. 
 
Åtgärden är en samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun med 
50/50 som fördelning. Totala utfallet för investeringen inklusive erhållet bidrag 
från Trafikverket uppgår till 2 215 834 kronor mot tilldelad budget om 3 000 000 
kronor. Projektet har i sin helhet en positiv budgetavvikelse om 784 166 kronor.  
Den största faktorn bakom avvikelsen är vissa justeringar i utformningen. 
 
Kapitalkostnad inklusive upplösning av bidrag från Trafikverket uppgår till  
99 873 kr. Driftkostnad för belysningsstolpar och tillkommande meter cykelväg 
uppgår till 51 066 kronor. Budgettillskott för tillkommande kostnader för 
åtgärden har erhållits från avsatta kommungemensamma medel.  
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna slutredovisning av investeringsmedgivande gång-och 

cykelväg Norrmalm 

- - - - - 
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2023-§ 62   Dnr: KS.2022.0306 
 
Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige 

Beskrivning av ärendet 
Den 21 september 2022 (§ 108, diarienummer KS.2022.0306-6) reviderades 
arbetsordningen för kommunfullmäktige, och den började gälla den 1 januari 
2023. 
Paragraf 37 i arbetsordningen, kapitlet om fullmäktigeberedningar, behöver 
revideras igen då det framkommit att en sammansättning av en beredning inte 
kan tillsättas på det vis det står idag. Några meningar har bytt plats, några 
meningar har tagits bort, och några har tillkommit eller ändrats. 
Förslag på ny text hela § 37 i arbetsordningen följer nedan och kan jämföras med 
texten som står i den nuvarande arbetsordningen: 

Fullmäktigeberedningar 
37 § Kommunfullmäktige får inrätta tillfälliga beredningar med uppgift 

att bereda, granska och följa upp resultaten av verksamheten inom 
ett för beredningen angivet område. 

 
Kommunfullmäktige ska i särskilda beslut ge direktiv och uppdrag 
till fullmäktigeberedningar samt göra de avgränsningar av 
arbetsuppgifterna som behöver anges. 
 
Beredningarna har initiativ- och förslagsrätt i kommunfullmäktige. 
Beredningarna har också rätt att föreslå kommunfullmäktiges 
ordförande att kommunfullmäktige ska hålla temadebatter i frågor 
som håller på att beredas. 
 
Beredningarna har rätt att, efter särskilt beslut av beredningen, 
hålla öppna möten för att inhämta synpunkter från allmänheten. 
 
Kommunstyrelsen svarar för att administration och 
sekreterarfunktioner tillgodoses på lämpligt sätt. 
 
Beredningarnas arbetsformer regleras närmare i ”Handbok för 
fullmäktiges beredningar” som hittas på finspang.se 

Beredningsstyrgrupp för fullmäktigeberedningar 
Kommunfullmäktige utser en parlamentarisk politisk 
beredningsgrupp som leds av kommunfullmäktiges presidium. 
Beredningsstyrgruppens uppdrag är att ta fram 
uppdragsbeskrivningar för nya beredningsuppdrag, ge förslag på 
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beredningens storlek samt följa upp beredningarnas arbete genom 
avstämningar under arbetets gång. 

Fullmäktigeberedningarnas sammansättning 
Kommunfullmäktige beslutar vilken sammansättning beredningar 
ska ha utifrån uppdragens komplexitet, och detta sker i samband 
med tillsättning av beredningarna. Sammansättningen bereds och 
föreslås av beredningsstyrgruppen. Alla beredningar ska ha en 
ordförande och en vice ordförande.  

Yrkanden 
Inge Jacobsson (M) yrkar på ett tillägg i texten under § 37, kommunfullmäktiges 
arbetsordning, lydandes: 
”Beredningarnas förhållningssätt till allmänheten ska präglas av en inbjudande 
och öppen attityd. Allmänheten ska känna sig välkomnande med synpunkter och 
idéer, samt kunna ha ett deltagande engagemang i beredningsprocessen.” 
Mats Annerfeldt (S) yrkar på ett tillägg i inledningen av kommunfullmäktiges 
arbetsordning lydandes: 
”Kommunfullmäktige är kommunens högsta beslutade demokratiska församling. 
Den politiska styrningen av kommunen ska präglas av en inbjudande och öppen 
attityd.  
Allmänheten och kommuninnevånare ska känna sig välkomna att komma med 
synpunkter och idéer för att skapa deltagande och en levande demokrati.” 
 
Mats Annerfeldt (S) yrkar vidare att det under § 37 i kommunfullmäktiges 
arbetsordning lägga till följande text: 
”Beredningarna har rätt att hålla öppna sammanträden och samråd där 
allmänheten är välkommen att delta. Beredningen bestämmer utifrån givet 
uppdrag i vilken omfattning detta ska ske.” 
 
Torgny Maurer och Lars Svensson (båda SD) och Lise-Lott Öhr (V) yrkar bifall 
till Inge Jacobssons (M) yrkande. 
Mikael Wallin (L) begär ajournering. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar efter ajournering att det är två olika tilläggsyrkanden 
och ställer dem var för sig på bifall eller avslag. 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår Inge Jacobssons (M) 
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Mats Annerfeldts (S) 
tilläggsyrkande. 
Torgny Maurer (SD) begär votering. 
Omröstning 
Votering har begärts och handuppräckning genomförs. 
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De som röstar för Mats Annerfelds (S) tilläggsyrkande är följande: 
Hugo Andersson (C) 
Mikael Wallin (L) 
Anne Kron (S) 
Frida Granath (S) 
Jan-Erik Heintze (S) 
Mats Annerfeldt (S) 
De som röstar för Inge Jacobssons (M) tilläggsyrkande är följande: 
Inge Jacobsson (M) 
Per-Olov Strandberg (M) 
Lise-Lott Öhr (V) 
Torgny Maurer (SD) 
Lars Svensson (SD) 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunstyrelsen bifaller Mats Annerfeldts (S) 
tilläggsyrkande. 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till beslut 
med Mats Annerfeldts (S) tilläggsyrkande. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att fastställa Arbetsordning för kommunfullmäktige i Finspångs 
kommun, med tilläggsändringar enligt Mats Annerfeldts (S) yrkande 
enligt ovan. 

2. Att upphäva nu gällande arbetsordning beslutad 21 september 2022 av 
kommunfullmäktige, och att den upphävs i samband med att den nya 
arbetsordningen träder i kraft 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
3. Att paragrafen justeras omedelbart 

Reservation 
Inge Jacobsson (M), Per-Olov Strandberg (M) och Lise-Lott Öhr (V) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Inge Jacobssons (M) tilläggsyrkande. 
Justering 
 
……………………………… ……………………………… 
Mikael Wallin (L)  Mats Annerfeldt (S) 
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2023-§ 63   Dnr: KS.2022.1274 
 
Ansökan om medel ur utvecklingspotten för att se över sektor 
utbildnings säkerhetsrutiner och skapa utrymnings- och 
inrymningsplaner på alla sektorns enheter 

Beskrivning av ärendet 
Barn och elever i alla skolformer har rätt till en trygg och säker miljö. Arbetet 
med säkerhet och krisberedskap blir framgångsrikt när det sker systematiskt och 
är en del av den ordinarie verksamheten. 
De senaste årens händelser i skolans miljöer har satt fokus på hur viktigt det är 
att enheterna ges möjlighet att arbeta systematiskt med frågan.  
 
Sektor utbildnings ledningsgrupp har identifierat att det finns ett stort behov av 
stöd och kompetensutveckling till sektorns enheter inom säkerhets- och 
krisområdet. Ledningsgruppen ser att vi behöver skyndsamt stärka 
organisationen inom detta område och den kompetensen finns inte inom vår 
organisation. Genom att under en period ta in stöd från konsult med 
expertkompetens inom området ser ledningsgruppen att detta ger en stor 
möjlighet att rusta organisationen inför krissituationer som kan uppstå. 
Konsultens uppdrag blir att identifiera varje enhets behov och ta fram specifika 
inrymnings- och utrymningsplaner. Ansvaret blir också att dessa planer 
implementeras och övas.  
Dessutom behöver hela sektorn rustas och kompetenshöjas inom området 
Pågående dödligt våld (PDV). Konsultens uppdrag blir också att genomföra 
sådana övergripande kompetensinsatser.  
Sektor utbildning ansökte och beviljades 600 000 kr ur utvecklingspotten för 
2022 men då upphandlingen drog ut på tiden kunde medlen aldrig användas 
under 2022 utan lämnades tillbaks till utvecklingspotten. Planering för insatser är 
nu igång och ny ansökan görs ur potten för 2023. 
 
Sektor utbildning ansöker därför om medel ur utvecklingspotten till en summa av 
600 000 kronor. 
 
Finansieringen föreslås ske från 2023 års utvecklingsmedel, 
kommungemensamma kostnader.  
Totalt finns avsatt 6 700 000kr för år 2023. Per 230110 uppgår kvarvarande 
medel till 2 200 000 kr. Vid beviljande av ovan sökta medel återstår 1 600 000 
kronor. 
 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 35 (62)  
Sammanträdesdatum  
2023-02-08  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
1. Att bevilja sektor utbildning 600 000 kronor för att genomföra 

utvecklingsinsatsen 
2. Att finansiering sker från 2023 års utvecklingsmedel, 

kommungemensamma kostnader 
 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2023-§ 64   Dnr: KS.2021.1013 
 
Lärandeberedningens uppdrag - Revidering av strategin, En 
tillgänglig, flexibel, samverkande, stödjande och synlig 
vuxenutbildning 

Beskrivning av ärendet 
Lärandeberedningen fick på kommunfullmäktige 2021-12-15 i uppdrag att 
revidera tidigare strategin En tillgänglig, flexibel, samverkande, stödjande och 
synlig Vuxenutbildning. Förutom att följa upp tidigare strategi har en 
nulägesanalys gjorts av vuxenutbildningen idag och de förändringar som skett 
samt att nya strategier föreslås. 
 
För att ta reda på målgruppens synpunkter och förslag har en medborgardialog 
skett genom digitala enkäter till elever som studerar i vuxenutbildning (våren 
2022) och de som tidigare studerat inom vuxenutbildningen i Finspångs 
kommun.  

Framtagande av strategier för vuxenutbildningen har främst genomförts genom 
analys av tidigare strategi och nuläge, genom en workshop kring vilka strategier 
som anses viktigast utifrån helheten samt utifrån elevers svar i enkäter. Som 
bakgrund till detta belyses de styrdokument och regeländringar som finns för 
vuxenutbildning. 
Som grund till föreslagna strategier ligger vuxenutbildningens uppdrag och 
övergripande mål. 
 
Vuxenutbildningens uppdrag är att förmedla kunskaper och att stödja elever så 
de både kan arbeta och verka i samhället.  
 
Vuxenutbildningens övergripande mål innefattar kunskaper, utbildning – arbete 
och samhällsliv samt bedömning och betyg.  
 
Lärandeberedningen föreslår dessa fem strategiska målområden för 
vuxenutbildningen: 

- Fler utbildningsmöjligheter 
- Studie- och yrkesvägledning 
- Validering 
- Synliggöra all vuxenutbildning 
- Samverkan olika aktörer 
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Juridiska och ekonomiska konsekvenser 
Bedömningen är att ingen del av strategiska målområden ger juridiska 
konsekvenser. Nedan omnämns de strategiska målområden med inriktningar där 
förvaltningen bedömt att de kan ge ekonomiska konsekvenser. 
 
Fler utbildningsmöjligheter. Kombinationsutbildningar är resurskrävande 
utbildningar, med språklärare och yrkeslärare samt annat stöd, men möjliggör att 
elever blir motiverade och får arbete. Bedömningen är att beroende av 
arbetsmarknadens behov och ambitionsnivå kommer det ge ökade kostnader för 
vuxenutbildningen, men mindre kostnader för kommunen i form av t ex 
försörjningsstöd. 
 
Studie- och yrkesvägledning. Bedömningen är att det kan finnas behov av 
utökning av tjänst inom studie- och yrkesvägledning för elever i utbildning 
främst inom svenska för invandrare, för att elever ska kunna göra välgrundade 
studie- och yrkesval. Dock är det betydelsefullt att vuxenutbildningen arbetar 
fram en lokal plan för studie- och yrkesvägledningen med planerade aktiviteter, 
som genomförs både i snäv och vid bemärkelse. 
 
Validering. Finansiering av validering är oklart. Vissa medel kan täckas av 
statsbidrag, men att hemkommunen är skyldig att validera innebär ett ska-krav 
och behovet av validering kan förväntas öka hos individer och utifrån 
arbetsmarknadens behov. 
 
Synliggöra all vuxenutbildning. Bedömningen är att förslaget kommer att ge 
ökade kostnader, beroende av behov och ambitionsnivå. 
 
Samverkan olika aktörer. Vi ser inga direkta ekonomiska konsekvenser. 
Lärandeberedningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anta strategiska målområden med inriktningar för 
vuxenutbildning enligt lärandeberedningens förslag 
 

2. Att beakta strategier för vuxenutbildningens ekonomiska 
konsekvenser i framtida budgetarbete 

 
3. Att upphäva nuvarande strategi En tillgänglig, flexibel, samverkande, 

stödjande och synlig Vuxenutbildning, beslutad av kommunfullmäktige 
2014-11-05 
 

4. Att förklara lärandeberedningens uppdrag avslutat 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2023-§ 65   Dnr: KS.2022.0078 
 
Digitaliseringsmedel för att fortsatt driva projektet Digital lots 
under 2023 

Beskrivning av ärendet 
Utvecklingsmedel för digitalisering är avsatta i kommunfullmäktiges beslutade 
årsbudget. Ansökta utvecklingsmedel måste användas under innevarande år. 
Kommunstyrelsen beslutar i varje enskild ansökan om utvecklingsmedel ska 
beviljas.  
 
Under del av 2022 drevs ett projekt i sektor vård och omsorg med en digital lots. 
Den digitala lotsens huvudsakliga uppdrag var att motverka det digitala 
utanförskapet bland äldre. Folkhälsomyndigheten skriver i sitt kunskapsstöd 
”Digital teknik för social delaktighet bland äldre personer” att äldre är en 
målgrupp som saknar kunskap och praktisk erfarenhet av internet och därmed 
riskerar att stängas ute från många delar av samhället i takt med att det 
digitaliseras.  
 
Den digitala lotsen har funnits fysiskt på sektorns träffpunkter och där fångat upp 
personer som behöver hjälp och stöd kopplat till teknik och digitalisering. Delar 
digitala lotsen hjälpt till med har varit att få i gång sitt BankID, ge stöd när man 
ska swisha eller skicka bilder till en närstående. Mycket har också bestått av 
allmänt stöd i handhavande av smarta telefoner och ipads. Den digitala lotsen har 
också gjort hembesök för den som inte kan ta sig till en träffpunkt eller som 
exempelvis behöver hjälp med sin dator eller internet i hemmiljö.  
 
Målgruppen äldre har visat sig ha en nyfikenhet och ett intresse för digitalisering 
och med en funktion som kan hjälpa till att kliva in i den världen finns inga 
gränser för vilka möjligheter som kan öppna upp sig för den äldre medborgaren.  
 
Digitala lotsen har under perioden därför identifierat fler områden kring äldre 
och digitalisering som kan utvecklas varför sektor vård och omsorg söker medel 
även för 2023 för att finansiera funktionen. Områden som i så fall skulle 
fokuseras på är digitala aktiviteter. Att använda digitala hjälpmedel kan 
möjliggöra för mer aktiviteter. Även digitala kaféer för medborgarna planeras 
där man ses på ett digitalt möte och har olika teman. Riktade insatser skulle 
också göras för att få fler äldre att själva göra inköp av matvaror online i stället 
för att hemtjänstpersonal hjälper till med det. Den Digitala lotsen är ett 
nödvändigt stöd för de äldre i den digitala omställning som pågår i sektorn.  
 
Upplägg 
Enhetschef för träffpunkterna kommer att fortsatt vara ansvarig för funktionen 
digital lots och därmed också för genomförandet av uppdraget. Ledningsgrupp 
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för vård och omsorg kommer vara uppdragsgivare vilka följer upp och utvärderar 
resultatet kontinuerligt under året.  
 
Ansökan 
Vård och omsorg ansöker om 550 000 kronor i digitaliseringsmedel för att även 
under 2023 ha en digital lots. 
 
Av de avsatta medlen för digitalisering finns för närvarande 1 899 000 kronor. 
Vid beviljande av ovan sökta summa (550 000 kronor) finns 1 349 000 kronor 
kvar. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att bevilja vård och omsorg digitaliseringsmedel för införandet av Digital 
lots under år 2023 

 
2. Att finansieringen sker genom de avsatta utvecklingsmedlen med 

summan 550 000 kronor 
 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2023-§ 66   Dnr: KS.2023.0105 
 
Utvecklingsmedel för digitalisering – ledarskap för digitalisering 
2023 

Beskrivning av ärendet 
Utvecklingsmedel för digitalisering är avsatta i kommunfullmäktiges beslutade 
årsbudget. Ansökta utvecklingsmedel måste användas under innevarande år. 
Kommunstyrelsen beslutar i varje enskild ansökan om utvecklingsmedel ska 
beviljas.  
 
Under 2022 har sektor social omsorg genomfört utbildning för alla sektorns 
chefer med syftet att höja kompetensen kring att leda digital transformation. 
Digital transformation står för alla de anpassningar en verksamhet gör för att 
vara effektiv och stärka medborgarnyttan i en digitaliserad värld, se även 
definition av digitalisering i kommunens digitaliseringsstrategi. Förutom höjd 
kompetens resulterade även programmet i en transformationsplan för 
digitalisering, som sektorn jobbar utifrån. En digitaliseringsgrupp har skapats för 
att leda arbetet. Sektorns förutsättningar för digitalisering har kartlagts bland 
annat genom att sektorns medarbetare fått svara på en enkät kring behov, 
kompetens och möjligheter. 
 
Under 2023 är det dags att ta nästa steg i sektorns digitalisering. För att ge 
cheferna extra kunskap, inspiration och vägledning för arbetet framåt och 
säkerställa att förutsättningar för förflyttning finns, vill sektorn genomföra en 
gemensam utvecklingsdag (halv dag). Under utvecklingsdagen kommer koppling 
göras till de viktiga processerna att ha ett ständigt lärande, engagera medarbetare 
och genomföra insatser. Efter detta är planen att sektorn själva driver vidare 
digitaliseringen framåt. 
 
Upplägg 
 

• Utvecklingsdag – förflyttning i digitaliseringsarbetet 

1 halv dag för alla chefer inom sektor social omsorg 
Leverantör: DigJourney 

 
Ansökan 
Social omsorg ansöker om 62 000 kronor i utvecklingsmedel för att genomföra 
en utvecklingsdag gällande förflyttning i digitaliseringsarbetet. 
 
Av de avsatta medlen för digitalisering finns för närvarande 1 899 000 kronor. 
Vid beviljande av ovan sökta summa (62 000 kronor) finns 1 837 000 kronor 
kvar. 
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Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
1. Att bevilja sektor social omsorg digitaliseringsmedel för att genomföra en 

utvecklingsdag gällande förflyttning i digitaliseringsarbetet. 

2. Att finansieringen sker genom de avsatta digitaliseringsmedlen med 
summan 62 000 kronor.  

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2023-§ 67   Dnr: KS.2023.0035 
 
Ortnamn Melbysund 

Beskrivning av ärendet 
För det nya bostadsområdet vid Melby som ligger utmed riksväg 51 vid avfarten 
till Rejmyre, har en ny detaljplan antagits av Kommunfullmäktige (2019-06-19). 
Detaljplanen ger möjlighet att bebygga området med småhus, radhus, parhus, 
terrasshus samt en förskola. 
Exploateringen av bostadsområdet har påbörjats och Kommunstyrelsen (2021-
12-08) har tidigare fattat beslut om de nya vägnamnen Melbysundsvägen, 
Melbyvägen och Romareportsvägen. Nu har exploatören inkommit med en 
ansökan om ett ortsnamn. 
Förslag till ortnamn är Melbysund. 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att fastställa ortsnamnet Melbysund 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2023-§ 68   Dnr: KS.2021.1222 
 
Återremiss motion Resursskola  

Beskrivning av ärendet 
Ärendet var uppe på kommunstyrelsen den 14 september 2022, § 297, men då 
beslöt kommunstyrelsen att återremittera ärendet för att den verkligen skulle 
utredas och att det i svaret ges fakta över dagens situation som underlag. 
Utredning 
Alla barn och elever har rätt till ledning och stimulans för att kunna utvecklas så 
långt som möjligt. En del elever har också rätt till extra anpassningar eller 
särskilt stöd. (Kap.1,3  2-5 § Skollagen). 
Vid en utredning i grundskola Finspång utifrån riktade frågor framkommer 
följande: 
Andel elever som riskerar att inte når kunskapsmålen 0 poäng eller av olika 
anledningar inte deltager i undervisningen: 
Utredningen visar vårterminen 2022 att totalt 16 elever i grundskolan inte når 
kunskapsmålen med 0 poäng i meritvärde samt av olika anledningar inte deltager 
i undervisningen. 
Andel elever som idag är inskrivna i särskild undervisningsgrupp: 
Utredningen visar höstterminen 2022 att totalt 37 elever i grundskolan är 
inskrivna i särskild undervisningsgrupp. 
Vilken är målgruppen i särskild undervisningsgrupp: 
Utredningen visar generellt att målgruppen är elever med behov av ett mindre 
sammanhang under begränsad tid, elever med psykosocial problematik med 
omfattande skolfrånvaro, elever med Neuropsykiatriska funktionsnedsättningar 
samt elever från HVB-hem.  
Bemanningen i särskild undervisningsgrupp: 
Utredningen visar generellt en bemanning av speciallärare, utbildade lärare samt 
outbildade resurspersoner samt närvarostödjare. Generellt ansvarar utbildad 
lärare för planering och utvärdering av undervisningen men att genomförandet 
genomförs av någon annan utbildad/outbildad personal. 
Vilket stöd erbjuder CBEH då barn/elever skrivs in i särskild 
undervisningsgrupp: 
Utredningen visar att stöd från CBEH erbjuds endast om aktuell skola ansöker 
om detta. 
 
Analys av elever som år.9 har 0 poäng i meritvärde: 
Utredningen visar att elever som år.9 har 0 poäng i meritvärde har generellt 
omfattande psykosocial problematik med inslag av missbruks-eller kriminell 
problematik med hög skolfrånvaro. Vidare visar utredningen att vid frånvaro 
visar inte berörda elever sina kunskaper, färdigheter och förmågor, vilket 
omöjliggör pedagogens möjlighet att bedöma kvalitén. 
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Uppföljning/utvärdering av dessa elevers skolgång och vad har man sett: 
Utredningen visar att samtliga elever är i behov av en Samordnad Individuell 
Plan (SIP) där flera instanser finns delaktiga. Forum för ett tydligare och 
effektfullt samarbete efterfrågas från våra skolor. 
Hur många elever skulle vara aktuella för inskrivning i en Resursskola: 
Utredningen visar att totalt 8 elever höstterminen 2022 skulle vara aktuella för 
inskrivning i en Resursskola. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att sektor utbildning förordar en utredning inom grundskolan Finspång 
med fokus på skolans kompensatoriska uppdrag, där skolan skall 
uppväga skillnader i barns och elevers förutsättningar att tillgodogöra sig 
utbildningen. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2023-§ 69   Dnr: KS.2022.0769 
 
Inriktningsbeslut löneöversyn 2023 

Beskrivning av ärendet 
Lönebildningen är en viktig faktor som bidrar till tryggad personalförsörjning. I 
det personalpolitiska programmet betonas att lönebildningen ska bidra till att 
verksamhetens mål uppnås och även stimulera utveckling. Lönen ska vara 
individuell, differentierad samt avspegla befattningens svårighetsgrad, uppnådda 
mål och resultat. 
I lönestrategin framgår bland annat att det inte ska finnas några osakliga 
löneskillnader. Lönenivån ska avspegla krav på kompetens, ansvar och 
erfarenhet samt stimulera vidareutbildning. Lönespridning ska 
bibehållas/eftersträvas inom olika yrkesgrupper och medarbetare som presterar 
väl och har lång anställningstid ska ha god löneutveckling. 
Inför förslag på inriktningsbeslut har följande genomförts:  

- Avstämning tidigare behovsinventering för sektorerna 
- översyn bristyrken 
- framtagande av tillgänglig statistik  
- sammanställning av fackliga organisationers yrkanden strategisk plan och 

budget  
- översyn avtal 2023 och konsekvenser av dessa samt fördelning av medel 

2022.  

Rekryteringsutmaning  
Inom den offentliga tjänstesektorn är rekryteringsläget ansträngt och bristen på 
utbildad arbetskraft är utbredd inom flera yrken vilket gör det svårt att rekrytera 
på kort och lång sikt. I SKRs rekryteringsrapport 2020 – Möt välfärdens 
kompetensutmaningen upplever färre offentliga arbetsgivare brist vid rekrytering 
än tidigare. Nedgången kan delvis förklaras genom justerade rekryteringsprofiler 
där stödjande och kompletterande kompetenser rekryteras så som exempelvis 
vårdbiträden, serviceassistenter och lärarassistenter. Den upplevda bristen bland 
offentliga arbetsgivare väntas däremot vara fortsatt hög. Det är fortfarande ett 
stort behov inom vård och omsorg i kommunerna, främst inom äldreomsorgen. 
Samtidigt minskar trycket på förskola och skola då ökningen av antalet barn och 
unga inte är lika stor som i tidigare befolkningsprognoser. Behovsökningen är 
lägre nu än i SKRs tidigare prognoser medan pensionsavgångarna ligger på 
ungefär samma nivå. Antalet personer i arbetsför ålder ökar inte i så stor 
omfattning utan ökningen av den potentiella arbetskraften utgörs av personer 
födda utomlands. SKRs prognos fångar inte upp osäkerheter i form av 
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konjunktursvängningar eller andra kriser som kan påverka behovsutvecklingen. 
Effekterna av Coronapandemin ingår inte i prognosen1.  
Utifrån Arbetsförmedlingens rapport -Arbetsmarknadsutsikterna våren 2022 
presenteras bedömning kring hur arbetsmarknaden kan utvecklas under 2022 och 
2023.  
Arbetsförmedlingen bedömer att antalet sysselsatta kommer att öka svagt inom 
offentlig sektor under prognosperioden (2022-2023). Tillgången på arbetskraft 
med efterfrågade kompetenser kommer bli avgörande för sysselsättningens 
utveckling. Effektiva arbetssätt och tjänster har utvecklats under pandemin med 
hjälp av digital teknik. Fortsatt utveckling är nödvändig för att hålla tillbaka 
kostnadsökningarna på sikt. Utvecklingen kan medföra att annan kompetens 
behövs framåt exempelvis inom teknik, data och IT.  
Offentlig verksamhet har sedan tidigare haft en utbredd brist på utbildad personal 
och andelen arbetsgivare som rapporterar brist vid rekrytering har ökat. Liksom 
tidigare är bristen på utbildad personal störst inom flera pedagogiska yrken och 
inom flera vårdyrken. Bristen beror bland annat på ett för lågt tillskott av nya 
utbildade till kärnverksamheterna, vård, skola och omsorg samtidigt som 
behoven ökar utifrån den demografiska utvecklingen2. 
Arbetsförmedlingen har under en längre tid regelbundet publicerat 
prognosrapporten ”Var finns jobben”. Arbetsförmedlingen har utvecklat och 
förändrat yrkesprognosarbetet och har valt att göra förändringar i hur de 
presenterar de övergripande resultaten på yrkesområdesnivå. Istället för 
prognosrapporten ”Var finns jobben” presenteras istället Yrkesprognoser – en 
utblick över åren 2022 och 2026 som beskriver konkurrenssituationen inom 15 
olika yrkesområden samt några utmaningar inom området kompetensförsörjning. 
Arbetsförmedlingens yrkesprognos mäter konkurrensen om jobben enligt tre 
kategorier: liten konkurrens, mycket liten konkurrens och konkurrens. Lägst 
konkurrens återfinns nu inom data/it, pedagogik, samt hälso- och sjukvård. I 
rapporten framgår att flera arbetsgivare sett att det finns svårigheter att rekrytera 
då det saknas rätt kompetens. Arbetsgivarna har ett stort ansvar för 
kompetensförsörjningen eftersom det kan vara svårt för anställda att hitta tid och 
ekonomiska medel för kompetensutveckling. Det är viktigt att det skapas 
förutsättningar för livslångt lärande och kontinuerlig kompetensutveckling på 
arbetsplatser3.  
Statistiska centralbyrån presenterar en rapport årligen, Arbetskraftsbarometern 
som beskriver tillgång och efterfrågan på utbildade inom ca 70 
utbildningsgrupper på den svenska arbetsmarknaden. Syftet är att ge snabb och 

 
1 SKR 2020-11-24 Möt välfärdens kompetensutmaning – rekryteringsrapport 2020. 
2 Arbetsförmedlingen 2022-06-15 Arbetsmarknadsutsikterna våren 2022 – Utvecklingen på 
arbetsmarknaden 2022-2023.  
3 Arbetsförmedlingen 2021-11-10 Yrkesprognoser – en utblick över åren 2022 och 2026 
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aktuell information om arbetsmarknadsläget för några vanliga högskole- och 
gymnasieutbildningar.  
Stor del av Sveriges befolkning arbetar inom hälso- och sjukvård. 
Undersköterskor, sjuksköterskor och läkare är några av de största 
yrkesgrupperna. I 2021 års Arbetskraftsbarometer framgår det att det råder 
fortsatt stor brist på många utbildningsgrupper inom vården, bland annat 
specialistsjuksköterskor. Det råder också brist på vissa pedagoger och lärare 
(nyutexaminerade ämneslärare åk 7-9 med inriktning MA/NO, yrkeslärare, 
grundlärarutbildning med inriktning fritidshem och speciallärare och 
specialpedagog. Även civilingenjörer och högskoleingenjörer samt 
nyutexaminerade med gymnasiala yrkesutbildningar (restaurangutbildning) råder 
det brist på4. Nästa rapports publiceringsdatum är 2022-12-13. 
Finspångs kommun liksom många andra arbetsgivare står inför stora 
rekryteringsutmaningar framåt inom flera områden.  

Behovsinventering från sektorerna, översyn bristyrken   
Inför 2022 år löneöversyn har sektorerna genomfört en behovsinventering på 
övergripande nivå. I förslag på satsningar för 2022 togs en treårsplan fram. 
Avstämning har skett med sektorerna utifrån tidigare lyfta grupper, ingen 
förändring har gjorts utan motsvarande utmaningar gäller för 2023 som för 2022, 
se nedan.  
Ledningsstaben lyfter att det är svårt att rekrytera och behålla högre chefer samt 
vissa handläggartjänster bland annat ekonomer med erfarenhet av kommunal 
verksamhet. Det är också svårt att rekrytera och behålla medarbetare som både 
har bibliotekarieutbildning samt rätt personliga kvalifikationer. Det är också 
svårt att rekrytera utbildade undersköterskor och vårdare till 
Bemanningscentralen. Dessa grupper bedöms också vara fortsatt svåra att 
rekrytera.  
Samhällsbyggnad lyfter att de har svårt att rekrytera och behålla erfarna 
ingenjörer och tekniker inom samhällsplanering, bygg- och miljö och erfarna 
projektledare samt hälsoskyddsinspektörer. Även kockar och vikarier är svåra att 
rekrytera och behålla. Framåt bedömer sektorn att det kommer att bli svårare att 
rekrytera och behålla medarbetare till måltidsverksamhet samt lokalvård som 
innehar körkort och goda kunskaper i svenska. Sektorn lyfter behov av att satsa 
på befäl inom räddningstjänsten utifrån synnerliga verksamhetsförbättringar eller 
måluppfyllelse. 
Social omsorg lyfter att de ser behov av en satsning på socialsekreterare 
ekonomiskt bistånd, behovet finns av att se över och göra en satsning över flera 
år, även på nyanställda.  
 

 
4 SCB 2022-02-22 Arbetskraftsbarometern 2021 – vilka utbildningar ger jobb?  
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Bland socialsekreterarna ligger biståndsbedömarna nästan högst, 
ingångslönerna är betydligt högre än socialsekreterare barn och unga, 
myndighetsutövning som i klassificering/värderingen ligger högre. Social 
omsorg ser behov av att bevaka socialsekreterarna barn och unga gentemot 
andra grupper. 
 
Sektor utbildning ser behov av satsning på följande grupper:  

1. Rektorer och biträdande rektorer (som enbart jobbar som biträdande 
rektorer) 

2. Fritidspedagoger (lärare fritidshem), grundskollärare inriktning 
fritidshem och förskollärare (utan inbördes ordning) 

3. Lärare moderna språk och lärare praktiskt estetiska ämnen – grundskolan 

 
Vård och omsorg ser behov av att lyfta enhetscheferna som en särskilt prioriterad 
grupp i samband med löneöversyn.  

Behov av att se över löner för individer  
Översyn utifrån ”snedsitsar” och behov av övriga justeringar har hanterats under 
åren. Bedömningen är att den här typen av korrigeringar ska minska framåt både 
utifrån att de hanteras årligen och att vi i samband med genomgång även ser över 
vad som orsakat att individen bedöms ha fel lön. Eventuellt behov av justeringar 
hanteras inom respektive sektor med medlen från sektorns utrymme. Tillägg som 
betalas ut i kommunen kommer också att ses över.  Det kan också finnas ett 
behov av att bidra med extra utrymme för att möjliggöra för cheferna att göra 
skillnad i gruppen. 
När det gäller individer med väl hävdat löneläge i relation till andra eller 
personer där löneutvecklingen kommer att vara lägre kommer inventeras i 
samband med att ”snedsitsar” och behov av justeringar hanteras.  

Statistik och kommentarer   
När det gäller statistik finns fortsatt svårigheter med nya systemstödet från SKR. 
Statistiken finns att tillgå men vi får inte ut siffror på befattningar där det är färre 
än 10 anställda. Det innebär att det blir luckor i statistiken i de rapporter som tas 
ut men de stora grupperna finns med, se bilaga 1.    
Kommunerna i Östergötland och Tranås delar statistik med varandra och de 
kommuner som nu delat sin statistik är följande: Linköping, Motala, Norrköping, 
Tranås, Valdemarsvik och Åtvidaberg. Gränsen här är 5 medarbetare för att få ut 
denna statistik. Underlag från övriga kommuner i Östergötland samt Tranås, se 
bilaga 2.  
 
Fördjupad analys av statistiken även för de grupper som är färre än 10 kommer 
att presenteras i samband med att förslag på prioriterade grupper tas fram.  
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Utifrån de grupper som presenterats som bristyrken kommer presentation av en 
översyn av statistik, jämförelse med Mellansverige och ett antal kommuner i 
länet göras i samband med att förslag på prioriterade grupper. Finspångs 
kommun har tidigare valt att göra satsningar på fler befattningar där Finspång 
ligger lägre i lönenivå i relation till länet och riket. Förslag på satsningar föreslås 
presenteras för arbetsgivardelegation och fastställas där.  
Uppdaterad statistik från SKR kommer också ses över när förvaltningen får 
tillgång till den (efter årsskiftet) och uppdaterad statistik kan medföra vissa 
justeringar i förslag på satsningar framåt. Dessa kommer att presenteras särskilt i 
underlaget till arbetsgivardelegation. 

De fackliga organisationernas yrkanden i förhandling budget strategisk 
plan och kommentarer 
I samband med förhandling av budget strategisk plan 2022-06-09 har de fackliga 
organisationerna lämnat ett antal yrkanden. Förhandlingsprotokollet med bilagor 
har delgetts kommunstyrelsen inför beslut. Protokoll och tillhörande bilagor 
bifogas, se bilaga 3.  
De yrkanden som är kopplade till löner utifrån medel är följande:  
Fysioterapeuterna, yrkar på att:  

• Fysioterapeuter ska vara en prioriterad grupp vid löneöversyn  
• strukturella förändringar i lönebilden, för att lön ska motsvara utbildning, 

kompetens och ansvar, ska ske utanför det årliga utrymmet för 
löneöversyn. 

Kommunal, yrkar på att:   
• den totala avräkningen som gjordes inför lönerevisionen 2022 utifrån 

kostnaden för det sänkta arbetstidsmåttet ska ges tillbaka till deras 
medlemmar under nästkommande lönerevision vilket då även inkluderar 
att 0,3% ska återföras och hanteras på samma sätt som i tidigare 
revisioner.  

• medlemmarna ska få reallöneökningar.  
• deras medlemmar ska få högre löner.  

Sveriges Arbetsterapeuter, yrkar på att:   
• Arbetsterapeuter ska vara en prioriterad grupp vid löneöversyn  

• Strukturella förändringar i lönebilden, för att lön ska motsvara utbildning, 
kompetens och ansvar, ska ske utanför det årliga utrymmet för 
löneöversyn. 

Vision, yrkar på att:  
• deras medlemmar ska få reallöneökningar.  
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SACO, Akademikerförbundet SSR, Akavia, DIK, Fysioterapeuterna, Lärarnas 
Riksförbund, Skolledarförbundet och Sveriges Arbetsterapeuter samt Sveriges 
Psykologförbund yrkar gemensamt yrkar på att:  

1. Finspångs kommun successivt avsätter ökade resurser för 
löneutvecklingen kommande år.  

2. Vidare yrkar vi på att äldre arbetstagare beaktas då förhållandet mellan 
”gamla trotjänare” och de som nyanställs där vi kan se att nyanställda 
snabbt får en lönenivå som gör att de redan anställda hamnar på 
efterkälken.  

3. Extra lönesatsningar på speciella grupper ska inte tas från det generella 
löneutrymmet. 

Vårdförbundet, yrkar på att:  
• De ska vara en prioriterad yrkesgrupp rent generellt, detta så det finns 

möjlighet att för ytterligare satsning på särskilt yrkesskicklig enligt HÖK 
22.  

• Finspångs kommun behöver satsa i nivå med andra likvärdiga 
kommuner.  

Kommentarer från förvaltningen 
Förvaltningen ser en utmaning i att flera yrkesgrupper är svåra att rekrytera. 
Ledningsgruppens hållning har varit att föreslå satsningar i löneökningar på de 
grupper som är svåra att rekrytera och som ligger lägre i lönenivå i jämförelse 
med lönenivåerna i Mellansverige och i närliggande kommuner.  
Förvaltningen ser också att det är en utmaning inom flera olika befattningar att 
nyrekryterade hamnar på en högre lönenivå än de medarbetarna som arbetat 
länge i kommunen. Sektorerna har arbetat aktivt med lönebildning för att försöka 
få en bra struktur där de medarbetarna som arbetat länge och presterat väl i 
organisationen uppmärksammas och värdesätts även lönemässigt vilket även 
finns med i den fastställda lönestrategin.  
När det gäller yrkanden kopplade till specifika satsningar på befattningar inför 
löneöversyn 2023 kommer dessa att hanteras vidare i överläggningarna med de 
fackliga organisationerna inför löneöversyn 2023.  

Avsatta medel 2023 och kostnad utifrån avtalen 
Under 2023 är 5,9 procent avsatta för ökade arbetskraftskostnader, det ska täcka 
årets lönerevision och även täcka ökade pensionskostnader. För att täcka ökade 
pensionskostnader 2023 beräknas 3,0 % av arbetskraftsutrymmet avsättas för 
löneökningar. Utifrån lönesumman i augusti 2022 skulle det medföra en 
löneökning på totalt 30 656 561 kronor för helår inklusive PO (beräknat på 41,35 
%).  
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Om motsvarande satsningar ska göras för 2023 som 2022 skulle det medföra en 
kostnad på 3 987 793 kronor som i så fall behöver sättas av utav det totala 
utrymmet. 
 
Om uppskattningen är att Kommunals avtal medför en höjning på 3,0 procent 
skulle det medföra en kostnad på 12 953 738 kronor. Om särskilda satsningar 
sker enligt treårsplaneringen ska även 3 987 793 kronor sättas av ifrån utrymmet. 
Kostnaden för höjd ersättning PAN, RIB och jour och beredskap uppskattas 
hamna på 244 929 kronor vilket innebär att det kommer att finnas kvar 
13 470 101 kronor att fördela ut till övriga grupper vilket motsvarar 2,31 procent 
i ökning för övriga grupper.  
 
Avtal finns för Svenska Kommunalarbetareförbundet och Allmän kommunal 
verksamhet (Vision, Akademikerförbundet SSR och Ledarna), 
Akademikeralliansen, Lärarnas samverkansråd, Vårdförbundet och RiB-avtalet.  
 
Kommunals avtal ska för 2023 generera motsvarande som industrins märke. Vad 
detta hamnar på är i dagsläget oklart. Om en uppskattning görs på följande utfall: 
1,5, 2,0, 2,5, 3,0 och 3,5 skulle kostnaden för Kommunals avtal kunna se ut 
enligt följande:  
 
Beräkning på 1,5 % är ökningen på helår 6 476 869 kronor  
Beräkning på 2,0 % är ökningen på helår 8 635 825 kronor 
Beräkning på 2,5 % är ökningen på helår 10 794 782 kronor 
Beräkning på 3,0 % är ökningen på helår 12 953 738 kronor 
Beräkning på 3,5 % är ökningen på helår 15 112 694 kronor 
 
Övriga avtal är sifferlösa.  
 
Under 2022 års löneöversyn fördelades totalt 2,43 procent ut i löneökningar. I 
budget 2021 var det avsatt 20 175 000 kronor för kostnader för ökade 
arbetskraftskostnader. Resultatet av årets löneöversyn blev att 18 059 011 kronor 
i löneökningar samt 2 377 210 kronor avsatt till ökade pensionskostnader.  
 
Det sammanlagda löneökningsutrymmet fördelades enligt nedan: 
Kommunals avtalsområde inkl. BEA-avtalet, 5 425 567 kronor, vilket 
motsvarade 1,82 % av den beräknade lönesumman. 
 
AKV:s, Lärarnas samverkansråds, Vårdförbundets samt Akademikeralliansens 
avtalsområde, 11 778 183 kronor, vilket motsvarade 2,78 % av lönesumman 
 
Avtal vid sidan av om HÖK: RiB och PAN beräknades löneökningen till 58 685 
kronor. 
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Beräkning för höjd ersättning av ob, jour och beredskap beräknades till 791 577 
kronor 
 
Särskilda satsningar i 2022 års löneöversyn gjordes på rektor, förskollärare, 
lärare fritidshem, lärare praktiska estetiska ämnen i grundskolan, särskilt 
yrkesskickliga skolsköterskor och sjuksköterskor, socialsekreterare ekonomiskt 
bistånd och barn och unga, miljö- och hälsoskyddsinspektörer, befäl 
Räddningstjänsten, Bibliotekarier, lärare Kulturskolan, enhetschefer inom social 
omsorg och vård och omsorg.  

Lönekartläggning  
Lönekartläggning för 2021 är genomförd och inga osakliga löneskillnader fanns 
att hantera och utifrån detta. Lönekartläggning för 2022 kommer att genomföras 
och förslagsvis sätts medel av för att kunna göra mindre justeringar om behov 
finns.  

Förslag på inriktningsbeslut  
Utifrån rekryteringsutmaningen och behovsinventering från sektorerna, översyn 
och jämförelser av statistik, sammanställning av fackliga organisationers 
yrkanden samt översyn av avtal och konsekvenser av dessa föreslår 
förvaltningen kommunstyrelsen att besluta enligt nedan när det gäller 
löneöversyn 2023: 
Fördelning av avsatta medel föreslås ske i enlighet med gällande avtal där siffror 
finns i avtalen. Prioriterad eller prioriterade grupp eller grupper kan medföra 
ytterligare medel.  
 
Beroende på utfall när det gäller märket vilket påverkar Kommunals avtal 
kommer förutsättningar för prioriteringarna se olika ut. Om utrymme för 
prioriteringar finns kommer prioriteringar att göras på utsedda grupper som lyfts 
upp från de grupper där behov rapporterats från sektorerna i behovsinventeringen 
kopplat till bristyrken. I detta arbete kommer även hänsyn tas till kommunens 
löneläge i relation till tillgänglig statistik när det gäller Mellansverige 2021 och 
närliggande kommuner för 2022. Uppdaterad information, avstämning och beslut 
kring grupperna kommer att hanteras i arbetsgivardelegation. 
 
Förvaltningen önskar en sammanhållen löneprocess så långt det är möjligt för att 
säkerställa att fördelningen av avsatta medel läggs ut utifrån de satsningar som 
behöver göras.  
 
När det gäller behov av justeringar i lönenivåer för enskilda medarbetare föreslås 
de hanteras av respektive sektor. 
 
Medel för eventuella justeringar utifrån lönekartläggning beslutas av 
arbetsgivardelegation.  
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Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
1. Att fördelning av avsatta medel sker i enlighet med gällande avtal och 

eventuellt prioriterade grupper hanteras enligt att-sats två 
2. Att prioriterade grupper beslutas av arbetsgivardelegation 
3. Att så långt det är möjligt försöka ha en sammanhållen löneprocess men 

att genomföra löneöversyn för de områden där det finns tecknade centrala 
avtal 

4. Att behovet av justeringar i lönenivåer för enskilda medarbetare hanteras 
av respektive sektor. 

5. Att eventuellt behov av justering av löner utifrån lönekartläggningen 
hanteras av arbetsgivardelegation i fördelningen av medel.  

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2023-§ 70   Dnr: KS.2022.1290 
 
Framtiden för Finet - utökad låneram 

Beskrivning av ärendet 
Finet AB styrelse inkom i november med en skrivelse till Finspångs 
Förvaltnings- och Industrihus AB (FFIA) med ett önskemål om aktieägartillskott 
på 40 mnkr för att avvärja den akuta situationen och sedan årliga ekonomiska 
tillskott utifrån underlag i kassaflödesanalys för att stärka bolagets ekonomi så 
Finet kan slutföra utbyggnaden av fiberinfrastruktur på landsbygden. 
Styrelsen i FFIA behandlade ärendet i december och föreslog kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige besluta att avvakta beslut om aktieägartillskott eller 
utökad låneram till dess utredning om Finets framtid genomförts. 
Finets styrelse inkom 2023-01-12 med ytterligare en skrivelse där man påtalade 
risken att hamna i likviditetskris och att pågående bidragsprojekt kunde komma 
att ställas in med återbetalningskrav som följd. 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-01-18 att återremittera frågan om utökning av 
låneram eller aktieägartillskott till Finet så att det i beslutsunderlaget redovisas 
behov av utökad finansiering och konsekvens av att inte genomföra projektet per 
delprojekt. 
Finet har genom sin ekonomichef och VD inkommit med nya ekonomiska 
underlag vilka bifogas ärendet. Dessa underlag kommer att presenteras för 
bolagsstyrelsen den 9 februari. 
En ny omarbetad långsiktig resultaträkning och kassaflödesanalys visar att 
behovet av årliga tillskott inte längre är aktuellt utan intäkterna förväntas hamna 
på en sådan nivå att bolaget visar ett positivt resultat samtliga år förutom 2023, 
2024 och 2026. Netto beräknas det totala underskottet för åren 2023-2026 till 4,2 
mnkr som ska ställas mot fritt eget kapital på 6,1 mnkr efter avräkning av årets 
preliminära resultat. I kalkylen ingår ökade räntekostnader, både på grund av 
ökad räntenivå och ökad låneskuld. Soliditeten sjunker till 3,1 procent till 2026 
men väntas sedan återhämta sig till dagens nivå till 2030. 
I kassaflödesanalysen är också amorteringsplan på lånen inlagd 2028-2048. 
Investeringsnivån ligger 2023-2025 på totalt 38 mnkr netto efter avräkning för 
bidrag och anslutningsavgifter. Bolaget beräknas finansiera 8 mnkr med egna 
medel och därmed minskar behovet av utökad låneram från 40 till 30 mnkr. 
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De projekt som är aktuella är följande: 

 
Finets VD lyfter följande konsekvenser om projekten inte genomförs som 
planerat. 

- Samtliga slutna avtal med hushåll i berörda områden måste 
annulleras 

- Pågående grävarbeten måste avbrytas 
- Upparbetade ännu ej betalda kostnader måste betalas men 

intäkterna uteblir 
- PTS måste informeras om vilka fastigheter vi ej kommer att 

kunna ansluta och redan utbetalda bidrag måste betalas 
tillbaka till PTS (11.3 mkr). 

 
På grundval av nya ekonomiska kalkyler gör förvaltningen bedömningen att 
Finet klarar sitt ekonomiska åtagande inkluderat en utökad upplåning på 30 
mnkr. 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att utöka låneramen för Finspångs Stadsnät Finet AB med 30 mnkr från 
108 mnkr till 138 mnkr. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
- - - - - 
 
  

Projekt Typ av projekt

Antal 
anslut-
ningar 

Bedömt 
färdig-
datum

Upparbetade 
kostnader t o m 
221231 (kr)

Total 
kostnadsbudg
et Bidrag PTS

Intäkter 
anslutningar

Behov 
ytterligare 
finansiering

Boka Börstorp Bidragsprojekt PTS           70 231231 985 000 12 180 000 3 600 000 1 394 400 6 200 600
Flasbjörke 
Gäddviken 
Jägersberg Rejmyre 
Hävla Tvartorp

Bidragsprojekt PTS

          64 250930 216 000 13 750 000 4 000 000 1 274 880 8 259 120

Ölmetorp Algustorp 
Mottorp Hunn Tisenö

Bidragsprojekt PTS

          70 250930 357 000 12 930 000 3 700 000 1 394 400 7 478 600
Väg TRV1135 
Hällestad - 
Ljungsbro

Stamfiberprojekt

          12 230630 6 500 000 10 800 000 0 239 040 4 060 960
Vagelö Rämninge 
Olstorp

Fiberprojekt
          13 231031 3 280 000 5 200 000 0 272 160 1 647 840

Lindalen/Mullsätter Fiberprojekt             6 230630 0 300 000 0 128 320 171 680
Brystorp Fiberprojekt           17 230630 809 000 2 300 000 0 338 640 1 152 360
Katterum Fiberprojekt             8 230630 1 956 000 3 200 000 0 159 360 1 084 640

Summeringar 260 14 103 000 60 660 000 11 300 000 5 201 200 30 055 800
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2023-§ 71 
 
Informationsärenden 
Följande informationspunkter rapporteras till kommunstyrelsen: 

a) Övergripande information om internkontroll 
 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att ta informationen till protokollet 

 
- - - - - 
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2023-§ 72 
 
Delgivningar 

Beskrivning av ärendet 
Följande handlingar delges kommunstyrelsen: 

1. Mötesanteckningar från arbetsgruppen för uppföljning av verkställighet 
och resultat, miljö- och samhällsbyggnad, 30 november 2022 

2. Protokoll från Central samverkan (CESAM), 11 januari 2023 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att ta delgivningarna till protokollet 

 
- - - - - 
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2023-§ 73 
 
Anmälan av delegationsbeslut 

Beskrivning av ärendet 
Delegationsbeslut är beslut som kommunstyrelsen överlåtit till delegat att 
besluta. Besluten i sig kan alltså inte godkännas eller ändras av 
kommunstyrelsen. De ska dock redovisas. Delegationsbesluten har delgetts 
kommunstyrelsen genom en lista i möteshandlingar till sammanträdet. 
Dessa beslut redovisas för detta möte: 

 
 Beslut om fortsatt tilläggsbelopp till elev med 

omfattande behov av särskilt stöd vårterminen 2023 Dnr 
KS.2021.0875 

  

 
 Beslut om ersättning för extraordinära stödinsatser till 

elev vid Bråvallagymnasiet vårterminen 2023 Dnr 
KS.2023.0039 

  

 
 Beslut att söka statsbidrag från Skolverket för 

papperslösa barn i utbildning vårterminen 2023 Dnr 
KS.2023.0088 

  

 
 Organisationsförändring – administration Bygg- och 

miljönämnden Dnr KS.2023.0044 
  

 
 Budgetjustering med anledning av förändrade 

kontorshyror kommunhus Dnr KS.2023.0002 
  

 
 Ramjustering med anledning av förändrade internhyror 

2023 Dnr KS.2023.0002 
  

 
 Teckningsrätt för kommunens bankkonton och bankgiro 

Dnr KS.2018.1314 
  

 
 Beslut att ansökan om statlig ersättning för 

utbildningskostnader - asylsökande barn i förskolan, 
höstterminen 2022 Dnr KS.2023.0038 
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 Beslut att ansöka om statlig ersättning för 
utbildningskostnader - asylsökande barn i grundskolan, 
höstterminen 2022 Dnr KS.2023.0047 

  

 
 Beslut att ansöka om statlig ersättning för 

utbildningskostnader - asylsökande barn i grundskolan, 
höstterminen 2022, Nyhemsskolan F-6 Dnr 
KS.2023.0047 

  

 
 Beslutade bostadsanpassningsbidrag, kvartal 4 2022 Dnr 

KS.2022.0027 
  

 
 Avslag på begäran att ta del av allmän handling gällande 

utbetalat föreningsbidrag Dnr KS.2023.0099 
  

 
 Fördelning av schablonersättning enligt 

massflyktsdirektivet Dnr KS.2023.0107 
  

 
 Beslut att ansöka om statlig ersättning för 

utbildningskostnader - asylsökande barn i grundskolan, 
höstterminen 2022 Dnr KS.2023.0047 

  

 
 Tillförordnad gruppchef Dnr KS.2022.1334   

 
 Delegationsbeslut-Ansökan om arrangemangsbidrag-

FAIK Bandy Dnr KS.2022.0140 
  

 
 Utökat ansvar under 221110-221211 som tf rektor för 

Grosvad Dnr KS.2022.0014 
  

 
 Utökat ansvar under 221212-230115 som tf rektor för 

Grosvad Dnr KS.2022.0014 
  

 
 Utökat ansvar med lönetillägg som tf rektor på Grosvad - 

230116-230224 Dnr KS.2022.1334 
  

 
 Delegation att ansöka om utökat stöd för SBS - light Dnr 

KS.2023.0056 
  

 
 Utökat och ändrat ansvar med lönetillägg som tf rektor 

på Grosvad - 230101-230622 Dnr KS.2022.1334 
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 Södra Storängsvägen 60 B Vattenfall (Tjällmo 
Grävmaskiner AB) 230109-230228 GT 
Södra Storängsvägen 60 B bild Dnr KS.2023.0006 

  

 
 Skedevivägen 3 Hävla Finet (Brorssons Entreprenad AB) 

230116-230630 GT 
Skedevivägen 3 Hävla Grävkarta Dnr KS.2023.0006 

  

 
 Tallvägen 22 Vattenfall 230126-230224 GT 

Tallvägen 22 Vattenfall 230126-230224 TA Dnr 
KS.2023.0006 

  

 
 Stora Allén Ramudden AB (Coop) 230428-230428 TA 

Stora+Allén (1) Dnr KS.2023.0006 
  

 
 Kapellvägen 51 Vattenfall 230123-230127 GT Dnr 

KS.2023.0006 
  

 
 Sjöviksvägen 26 B Vattenfall 230125-230127 GT Dnr 

KS.2023.0006 
  

 
 Viggestorp Västergård 1 Finet (Brorssons Entreprenad 

AB) 230123-230630 GT 
Viggestorp Västergård 1 Schakt+karta Dnr 
KS.2023.0006 

  

 
 Slottsvägen FT 230120-230127 GT 

Slottsvägen FT 230120-230127 TA Dnr KS.2023.0006 
  

 
 Viggestorp Vännersberg åkermark, borrning WSP 

230201-230228 GT 
Borrplan_Viggestorp+Jordarter 
Borrplan_Viggestorp Dnr KS.2023.0006 

  

 
 Sjöviksvägen 26 B Vattenfall 230125-230127 TA 

Sjöviksvägen 26 B Vattenfall TA+plan (1) Dnr 
KS.2023.0006 

  

 
 Kapellvägen 51 Vattenfall 230123-230127 TA 

Kapellvägen 51 Vattenfall 230123-230127 TA+plan Dnr 
KS.2023.0006 

  

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 62 (62)  
Sammanträdesdatum  
2023-02-08  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

 Nyhem 1_2 Sundsvägen LSS-boende ATS Kraftservice 
AB 230125-230131 GT 
Nyhem 1_2 Sundsvägen Karta Dnr KS.2023.0006 

  

 
 Investeringsmedgivande inventarier och utemiljö 

särskolan Dnr KS.2023.0002 
  

 
 Investeringsmedgivande IT-miljö Särskolan Dnr 

KS.2023.0002 
  

 
 investeringsmedgivande Nyhem7-9 Dnr KS.2023.0002   
 
 Investeringsmedgivande Nyhem F-6 Dnr KS.2023.0002   
 

Kommunstyrelsens beslut  
1. Att anteckna ovanstående redovisning av beslut som fattats med stöd av 

delegation till protokollet 

- - - -  
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